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Novým primátorom Bratislavy 
sa stal doterajší petržalský starosta Milan Ftáčnik

160 000 www.bakurier.sk

Stav Starého mosta sa zlepšil, vrátia sa naň chodci a cyklisti
 Na Starý most sa budú môcť 

vrátiť chodci a cyklisti, jeho stav 

sa zlepšil. Ako informovala Jana 

Murínová, hovorkyňa spoloč-

nosti Metro Bratislava, podľa 

najnovšieho odborného posud-

ku sa most po odľahčení o viac 

ako 2 100 ton nad štvrtým pilie-

rom nadvihol o päť milimetrov a 

spadnutie mu už nehrozí. 

 Nič to však nemení na tom, 

že jeho stav zostáva havarijným. 

Chodci a cyklisti sa naň budú 

môcť vrátiť až po vykonaní bez-

pečnostných opatrení. Generál-

ny riaditeľ Metra Vladimír Koval-

čík predpokladá, že by to mohlo 

byť tak do mesiaca, čo vzhľadom 

na deň, kedy to povedal, vychádza 

na ten Štedrý. „Na lávke pre pe-

ších musíme namontovať zábrad-

lie aj z druhej strany. Hneď potom 

sa bude dať cez most prechádzať,“ 

upresnil.

 Zo siedmeho, najhoršieho 

stupňa poškodenia, sa most do 

piateho ,,presunul“ po tom, čo z 

neho zmizlo váhadlo, asfalt, a na-

posledy betónová mostovka. Tú 

odtiaľ odviezli v septembri po vyše 

dvadsiatich rokoch, keď nahradila 

drevenú. ,,Spoločnosť Metro pre-

hodnocuje momentálne na zákla-

de výsledkov posledných mera-

ní postup ďalších prác,“ povedala 

Murínová. ,,Keďže je Starý most 

stále v havarijnom stave, musí sa 

pokračovať v jeho odstraňovaní. 

Práce sa však už nemusia vykoná-

vať bezodkladne,“ dodala.

 

(ld)

Volebnú noc oslávil budúci primátor dvojnásobne, keď zapil aj svoje meniny.   foto mk

 Milan Ftáčnik (nezávislý, s 

podporou SMER-SD), doterajší 

petržalský starosta, vystrieda po 

ôsmich rokoch na čele Bratislavy 

primátora Andreja Ďurkovské-

ho. 

 Na víťazstvo mu stačilo 59 457 

hlasov, druhá bola Magdaléna Vá-

šáryová (SDKÚ-DS, SaS, KDH, 

Most–Híd, OKS), ktorá dostala 40 

438 hlasov (3. Ján Budaj, Zmena 

zdola, DÚS, DS – 23 813 hlasov, 4. 

Stanislav Pánis, SNJ – 531). Ftáč-

nikovi sa podarilo získať o 19 019 

hlasov viac ako Vášáryovej. Keď v 

decembri 2006 vyhral Andrej Ďur-

kovský, rozdiel medzi ním a dru-

hou Monikou Flašíkovou – Be-

ňovou bol 28 574. Ďurkovský vte-

dy získal 67 097 hlasov, Flašíková 

– Beňová 38 523.

(ld)

Chodci a cyklisti sa na Starý most budú môcť vrátiť niekedy okolo Štedrého dňa.
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Voľby primátora Bratislavy 
pre volebné obdobie 2010 – 2014

1. Milan Ftáčnik, doc. RNDr., CSc., nezávislý kandidát      - získal 59 457 hlasov 

2. Magdaléna Vášáryová, Mgr., SDKÚ-DS, SaS, KDH, MOST - HÍD, OKS  - získala 40 438 hlasov

3. Ján Budaj, Zmena zdola, DÚ, DS         - získal 23 813 hlasov

4. Stanislav Pánis, Slovenská národná jednota       - získal 531 hlasov

Ftáčnik vyhral 
v pätnástich vo-
lebných obvo-
doch, Vášáryová 
v dvoch
 

 Zatiaľ čo nový bratislavský pri-

mátor Milan Ftáčnik zvíťazil v pät-

nástich zo sedemnástich voleb-

ných obvodov v hlavnom meste, 

druhá v poradí, Magda Vášáryová, 

sa dostala na prvé miesto v dvoch 

– v Jarovciach a v Rusovciach. Ján 

Budaj bol všade tretí, Stanislav Pá-

nis štvrtý. Ten bol zároveň jediným 

zo štyroch kandidátov, uchádzajú-

cich sa o primátorský post, ktoré-

mu sa nepodarilo osloviť voličov vo 

všetkých obvodoch, ani jeden hlas 

nezískal v Čunove.

Komunálne voľ-
by odignorova-
li takmer dve treti-
ny Bratislavčanov s 
volebným právom, 
volilo 33,57 percent 
ľudí
 

 Z 388 004 bratislavských voli-

čov, zapísaných v zoznamoch, sa ku 

komunálnym voľbám dostavilo 130 

261 z nich, čo v reči čísel znamená, 

že takmer dve tretiny ich odigno-

rovali. Obálky napokon odovzdalo 

130 177 zo zúčastnených, volebná 

účasť v hlavnom meste sa vyšplha-

la na 33,57 %. Najvyššia bola v Ču-

nove – 71,73 %, najnižšia v Petržal-

ke – 27,37 %. 

Volebná účasť v jednotlivých bra-

tislavských mestských častiach:

Čunovo – 71,73 %

Devín – 61,84 %

Devínska Nová Ves – 36,87 %

Dúbravka – 32,76 %

Jarovce – 66,85 % 

Karlova Ves – 36,55 %

Lamač – 47,13 %

Nové Mesto – 35,31 %

Petržalka – 27,37 %

Podunajské Biskupice – 30,86 %

Rača – 40,10 %

Rusovce – 59,78 % 

Ružinov – 32,21 %

Staré Mesto – 38,31 %

Vajnory – 52,96 %

Vrakuňa – 27,65 %

Záhorská Bystrica – 58,36 %

Zdroj: www.minv.sk

Pravica bude mať v 
novom mestskom 
zastupiteľstve opäť 
väčšinu
 
 Namiesto doterajších osemde-

siatich zasadne v novom mestskom 

zastupiteľstve už len 45 poslancov. 

Väčšinu v ňom pritom bude mať 

pravica, koalíciu SDKÚ–DS, SaS, 

KDH, Most – Híd, OKS zastupuje 

tridsať zvolených kandidátov.

 Osem kandidátov bude zastu-

povať koalíciu SMER–SD, SZS, 

SNS, SF a HZD, do poslaneckých 

lavíc si okrem toho sadnú traja ne-

závislí, dvaja zo Strany zelených, je-

den za Nezávislé fórum a jeden za 

koalíciu Zmena zdola, DÚS a DS.

(ld)

Voľby poslancov do Mestského zastupiteľstva hlavného mesta SR 
Bratislavy pre volebné obdobie 2010 – 2014

Volebný obvod č. 1 – 
Staré Mesto
ZVOLENÍ 4

1. Marta Černá, RNDr.,  + 4795 

NF 

2. Martin Borguľa, Ing., + 4467

SMER, SZS, SNS, SF, HZD

3. Peter Osuský, MUDr., + 4212 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

4. Sven Šovčík, Mgr.,  + 2866 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

5. Juraj Droba   + 2 809 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

6. Štefan Holčík   + 2 781 

(NF) 

7. Andrej Petrek   + 2 733

(nezávislý)

Volebný obvod č. 2 – 
Podunajské Biskupice
ZVOLENÍ 2

1. Izabella Jégh,   + 1928

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, 

OKS

2. Milan Černý, Ing.,  + 1850

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Ján Duranský   + 1 588

(nezávislý)

4. František Dej   + 1 263

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

5. Jarmila Kiczegová  + 934

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 3 – 
Ružinov
ZVOLENÍ 7

1. Dušan Pekár, Ing.,  + 7366

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Ivo Nesrovnal, JUDr., + 6625

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Ivan Švejna, Ing.,  + 6427

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

4. Slavomír Drozd, Ing., + 5962

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

5. Anna reinerová, Ing., + 5676

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

6. Michal Muránsky,  + 5572

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

7. Jarmila Tvrdá, Ing.,  + 5349

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

8. Monika Flašíková – Beňová +5 298 

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

9. Vladimír Sloboda  + 5 296

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

10. Maroš Smolec   + 4 483

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 4 – 
Vrakuňa
ZVOLENÍ 2

1. Ladislav Kugler, Ing.,  + 1292

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Milan Šindler, Ing.,  + 1114

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Ľudmila Lacková  + 1 068 

(NF) 

4. Marek Hargaš   + 895 

(nezávislý)

5. Róbert Veselský  + 711

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 5 – 
Nové Mesto
ZVOLENÍ 3

1. Tomáš Korček, JUDr.,  + 4800 

nezávislý kandidát

2. Libor Gašpierik, Ing., + 3406

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Katarína Augustinič, + 2836

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

4. Pavol Dubček   + 2 359

(SDĽ)

5. Karol Kolada   + 2 316 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

6. Marián Vereš   + 2 186 

(nezávislý)

Volebný obvod č. 6 – Rača
ZVOLENÍ 2

1. Peter Pilinský, Mgr., + 2892

SZ

2. Zuzana Dzivjáková, + 1442

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Jozef Házy   + 1 317 

(NF)

4. Rafael Rafaj   + 1 316

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

5. Tibor Šimoni   + 1 147

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

Volebný obvod č. 7 – 
Vajnory
ZVOLENÝ 1

1. Ján Panák,    + 820

SMER, SZS, SNS, SF, HZD

2. Anna Zemanová  + 817 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS) 

3. Peter Pokrivčák   + 330

(NF)

Volebný obvod č. 8 – Devín
ZVOLENÝ 1

1. Ignác Kolek, Ing.,   + 318

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Juraj Šterbatý   + 146

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

3. Jozef Paczelt   + 129

(NF)

Volebný obvod č. 9 – 
Devínska Nová Ves
ZVOLENÝ 1

1. Vladislav Hečko, Ing., + 1754 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Miroslav Encinger  + 1 136 

(EDS)

3. Vladimír Mráz   + 823 

(NF)

4. Peter Ebringer   + 722 

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 10 – 
Dúbravka
ZVOLENÍ 3

1. Martin Zaťovič, RNDr.,+ 3546 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Jozef Havrilla,  + 2594

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Peter Hanulík, Ing.,  + 2505

SMER, SZS, SNS, SF, HZD

4. Peter Čecho   + 2 363

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

5. Martin Mlýnek   + 2 251 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

6. Ján Packa   + 2 225 

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 11 – 
Karlova Ves
ZVOLENÍ 3

1. Peter Dubček, Ing., + 3449 

SMER, SZS, SNS, SF, HZD

2. Petra Nagyová Džerengová, 

Ing.,    + 3338

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Peter Lenč, Ing.,  + 3312 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

4. Igor Bendík   + 3 074

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS) 

5. Daniela Schultzová  + 2 903

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

6. Ján Chabada   + 2 077

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 12 – Lamač
ZVOLENÝ 1

1.Júlia Ondrišová, JUDr.,  + 862

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Radoslav Olekšák  + 813

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

3. Oľga Keltošová   + 494

(NF)

4. Juraj Rehák   + 438

(nezávislý) 

Volebný obvod č. 13 – 
Záhorská Bystrica
ZVOLENÝ 1

1.Vladimír Kubovič, Mgr., + 751 SZ

2. Miroslav Barcaj   + 391

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS) 

3. Ján Kučera   + 274

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

4. Milan Treichel   + 86

(NF)

Volebný obvod č. 14 – 
Čunovo
ZVOLENÝ 1

1. Gabriela Ferenčáková, + 350

nezávislá kandidátka

2. Alžbeta Broszová  + 260 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS) 

Volebný obvod č. 15 – 
Jarovce
ZVOLENÝ 1

1. Jozef Uhier, Mgr.,  + 412

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Pavel Škodler   + 172

(nezávislý) 

3. Martin Wolf   + 151

(NF)

4. Igor Macúch   + 36

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Volebný obvod č. 16 - 
Petržalka
ZVOLENÍ 11

1. Ján Budaj,   + 8915

Zmena zdola, DÚ, DS

2. Viera Kimmerlingová, Ing.,

     + 7999

 SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

3. Robert Kaliňík, JUDr., + 7096

SMER, SZS, SNS, SF, HZD

4. Dušan Čaplovič, doc. 

PhDr., DrSc.,   + 6735

SMER, SZS, SNS, SF, HZD 

5. Anna Dyttertová,  + 6437

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

6. Stanislav Fiala,  + 6333

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

7. Marián Greksa,  + 6195

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

8. Oliver Kríž, Mgr.,  + 5997

nezávislý kandidát

9. Alena Krištofi čová,  + 5850 

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

10.  Ľudmila Farkašovská, PhDr.,

     + 5791

 SMER, SZS, SNS, SF, HZD

11. Tomáš Ágošton, Ing., + 5586

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

12. Ján Hrčka   + 5 500

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

13. Peter Hochschorner  + 5 276

(Zmena zdola, DÚS, DS)

14. Martin Dinuš   + 5 194

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

Volebný obvod č. 17 – 
Rusovce
ZVOLENÝ 1

1. Radovan Jenčík,  + 596

SDKÚ - DS, SaS, KDH, MOST - 

HÍD, OKS

2. Róbert Kalmár   + 555

(SDĽ) 

3. Alexander Berkovič  + 202

(SMER – SD, SZS, SNS, SF, HZD)

Pod čiarou sú 

prví traja nezvolení kandidáti

Zdroj: www.minv.sk
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Niektorým neúspeš-
ným kandidátom 
na starostov ušlo aj 
mesto, iní uspeli tam 
aj tam 

 

 Zatiaľ čo niektorí neúspešní 

kandidáti na starostov sa nedosta-

li ani do mestského zastupiteľstva, 

iní uspeli na obidvoch frontoch. 

Príkladom je nový ružinovský šéf 

Dušan Pekár, ktorý bude odteraz 

sedieť na troch stoličkách. Popri 

tej starostovskej a v mestskom par-

lamente mu totiž od vlaňajška do-

časne ,,patrí“ aj tá v zastupiteľstve 

Bratislavského samosprávneho 

kraja. Rovnaký úspech mal u voli-

čov nový starosta Rače Peter Pilin-

ský, s ktorým do Zrkadlovej siene 

Primaciálneho paláca smeruje aj 

jeho protikandidátka Zuzana Dzi-

vjáková. 

 So svojím súperom, bývalým 

nadriadeným a názorovým opo-

nentom sa tam, mimochodom, 

stretne aj Pekár. Slavomír Drozd 

síce po svojom štvorročnom pôso-

bení neobhájil starostovský post, 

do rozhodovania sa na úrovni mes-

ta však zapojí. To isté sa prihodi-

lo dvom neúspešným záujemcom 

o starostovanie v Petržalke – Viere 

Kimerlingovej a Oliverovi Krížo-

vi, ktorí už v mestskom parlamente 

nie sú nováčikmi. 

 Na Pavla Škodlera, znovuzvole-

ného za starostu Jaroviec, tam však 

nenarazia, hoci sa o toto miesto 

uchádzal. Nezískal ho ani doterajší 

šéf Rače Ján Zvonár, starostka La-

mača Oľga Keltošová, do mestské-

ho zastupiteľstva sa nedostal ani 

prednosta petržalského miestneho 

úradu Marián Miškanin a tamojší 

vicestarosta Juraj Kováč (neuspe-

li ani v súboji o kreslo petržalské-

ho starostu). To isté sa stalo aj Vla-

dimírovi Mrázovi, Valentínovi Mi-

kušovi a Andrejovi Petrekovi, kto-

rí doteraz súčasťou mestského par-

lamentu boli. Ján Budaj sa zase ne-

stal primátorom, z pozície mest-

ského poslanca však môže kontro-

lovať svojho úspešnejšieho konku-

renta Milana Ftáčnika.

 Nováčikmi v laviciach v Zrkad-

lovej sieni sú okrem iného spisova-

teľka Petra Nagyová – Džerengová, 

spevák Marián Greksa, parlament-

ní poslanci Dušan Čaplovič a Ró-

bert Kaliňák.

 Naopak, niektorí doterajší 

mestskí poslanci zostali pod čia-

rou. Neuspel Peter Čecho, Franti-

šek Dej, Štefan Holčík ani Bohda-

na Machajová. Zaujímavým prí-

padom je nová vrakunská starost-

ka Ľudmila Lacková, ktorá v mest-

skej časti bodovala, v meste nie. 

Do mestského zastupiteľstva sa 

nedostal ani kardiochirurg Viliam 

Fischer, humorista Oliver Andrá-

sy, občianski aktivisti Katarína Ši-

mončičová a Matej Vagač, tréner 

vodákov a otec olympijských víťa-

zov Peter Hochschorner a býva-

lý futbalista Ľubomír Luhový. Vo-

ličov nepresvedčil ani kandidát na 

primátora Stanislav Pánis, euro-

poslankyňa a župná poslankyňa 

Monika Flašíková – Beňová, dote-

rajší vicestarosta Rače Rafael Ra-

faj a doterajší vicestarosta Nového 

Mesta Marián Vereš.

(ld)

ROZHOVOR

s novozvoleným

primátorom Bratislavy

MILANOM 

FTÁČNIKOM

Na zmenu vzťahu s občanmi nepotrebujeme 
dlhé prípravy ani veľa prostriedkov

Je týždeň po voľbách, dokáza-

li ste už stráviť tento úspech, na 

ktorý ste sa pripravovali vyše 

roka? Aké pocity vo vás prevlá-

dajú?

 Vnímam fakt, že sa podarila 

veľká vec. Mám za sebou iba zopár 

stretnutí, no jasne vidím, aký po-

zitívny ohlas vyvolala moja kandi-

datúra. Nečakal som také prijatie 

zo strany Bratislavčanov, keď ma 

neznámi ľudia na ulici pozdravia a 

zagratulujú mi, je to veľmi príjem-

ný pocit. 

Vlna eufórie však opadne a za-

čína sa náročný komunálny ko-

lotoč.

 Samozrejme. S plnou vážnos-

ťou si uvedomujem, koľko nalie-

havých problémov treba v Brati-

slave riešiť. Viaceré z nich sa obja-

vili už aj v mojom programe, takže 

ich máme rozanalyzované a vie-

me, akým smerom sa chceme ube-

rať. Ale objavujú sa aj také, o kto-

rých sme nevedeli a mesto ich tla-

čí pred sebou. A to všetko v čase, 

kedy sa samospráve znižujú príj-

my kvôli fi nančnej a hospodárskej 

kríze. Budeme musieť konsolido-

vať mestské fi nancie, paradoxne 

po vedení, ktoré hovorilo, že chce 

byť predstaviteľom rozpočtovej 

zodpovednosti, ale správalo pres-

ne opačne, lebo necháva za sebou 

prázdnu kasu a nezaplatené faktú-

ry.

Plánujete teda veľké „zimné 

upratovanie“?

 Nie som priateľom písania 

čiernych kníh, skôr sa pozerám 

dopredu. Mám pomerne ambici-

ózny volebný program a som od-

hodlaný ho aj zrealizovať. Začať 

chcem hneď a to s vecami, na kto-

ré netreba veľké fi nancie a ktoré 

prinášajú zásadnú zmenu v posto-

ji mesta voči vlastným občanom. 

Zmena v informovaní verejnosti, 

vťahovanie občanov do spoluroz-

hodovania, verejné diskusie, to sú 

zmeny, na ktoré netreba veľa, ani 

peňazí ani príprav. Stranícke a de-

veloperské záujmy nemôžu byť ur-

čujúce. Občan musí stáť na prvom 

mieste. Nie je to ľahké ani jedno-

duché to nastaviť, ale pôjdeme to-

uto cestou. 

Síce pravica 

stratila primá-

torský post, v 

mestskom parla-

mente budú mať 

jej poslanci tak-

povediac mono-

polné postave-

nie. Pôjde o ná-

ročný súboj od 

prvej chvíle? 

 Všetky fi nan-

cie na konkrét-

ne účely, preda-

je alebo prená-

jmy mestského 

majetku, musia 

schváliť poslanci. 

Do zastupiteľstva 

chcem predkla-

dať aj veci, kto-

ré tam primátor 

Andrej Ďurkovský nepredkladal, 

ako sú informácie o veľkých pro-

jektoch mesta.  Napríklad, už som 

sa dohodol s predsedami politic-

kých strán zastúpených v zastupi-

teľstve, že budú dostávať až do do-

končenia pravidelné informácie o 

stave rekonštrukcie zimného šta-

dióna. Môj recept na vzťah ľavico-

vého primátora a pravicového za-

stupiteľstva je spolupráca a hľada-

nie vecnej zhody v našich progra-

moch. Aby sme o štyri roky mohli 

zložiť voličom účet a predložiť im 

konkrétne výsledky našej práce. 

Rešpektujme vôľu voličov, ktorí 

nás zvolili a hľadajme cestu k ta-

kejto spolupráci. 

S odstupujúcim primátorom 

Andrejom Ďurkovským máte 

viac priateľské alebo čisto ofi ci-

álne vzťahy?

 Nikdy sme nemali príliš vre-

lý vzťah. Niekedy som mal prob-

lém aj sa k nemu ako starosta do-

stať, keďže za tie štyri roky som 

bol jedným z jeho najväčších kri-

tikov. Ale vždy som sa snažil byť 

v tej kritike vecný a som rád, že 

obaja sme si zachovali istú úroveň 

a korektnosť.

Ak sa pozrieme opačným sme-

rom, vašu petržalskú stoličku 

prevezme navrátilec do Petržal-

ky Vladimír Bajan. Ako vnímate 

tento fakt, resp. vnímate podob-

né návraty.

 Na prísloví o vracaní sa do tej 

istej rieky niečo zrejme bude. Pán 

Bajan určite zistí, že tá pomyselná 

rieka sa zmenila a Petržalka je za 

to obdobie, keď tam nebol už ove-

ľa ďalej. 

 

Kedy zasadnete ofi ciálne na pri-

mátorský post?  

 Ustanovujúce zasadnutie 

mestského zastupiteľstva prebeh-

ne v utorok 21. decembra. Dovte-

dy musíme navrhnúť námestní-

kov, členov mestskej rady a komi-

sie.

Bolo niekedy vašim snom sedieť 

na tejto stoličke?  

 Nie. Mne bolo v Petržalke veľ-

mi dobre, v kruhu mnohých prí-

jemných ľudí a bolo mi aj ľúto, keď 

som si uvedomil, že odtiaľ odídem. 

Na druhej strane som však cítil, že 

tie zámery, ktoré sme chceli v Pe-

tržalke realizovať, narážajú na to 

ako mesto nefunguje. Pre tento 

krok som sa rozhodol v lete minu-

lého roku, že s tým niečo urobím a 

odvtedy sme s mojim tímom zača-

li na tom pracovať. 

Nebránite sa aj prípadnému po-

kračovaniu v tejto funkcii aj po 

štyroch rokoch?

 Mesto potrebuje rozbehnúť aj 

projekty, ktorých výsledky sa do-

stavia niekde až o 8 či 10 rokov, 

preto je prirodzené uvažovať v ho-

rizonte viac ako jedno volebné ob-

dobie. Chcem byť úspešným pri-

mátorom a ak sa mi podarí, bu-

dem sa uchádzať znovu. 

Volebný výsledok bol možno až 

príliš prekvapujúci vo váš pro-

spech, aj vzhľadom k priesku-

mom či voličskému naladeniu 

obyvateľov v posledných ro-

koch. Boli by ste však v prípade 

neúspechu sklamaný?

 Vložil som do toho maximum 

energie, no bral som to s poko-

rou a bol som pripravený rešpek-

tovať vôľu voličov. Či príjmu moju 

ponuku ako osoby alebo sa viac 

uchýlia k politickej voľbe. Nekan-

didoval som do veľkej politiky, aby 

som mal nejakú poistku ako iní, 

ale sústredil som sa na komunál-

nu politiku, čo bolo správne. 

Ako vnímate volebnú kampaň?

 Snažil som sa robiť pozitívne 

a otvárať témy a riešenia problé-

mov, ktoré Bratislava má. Priznám 

sa, že ma sklamala antikampaň 

voči mojej osobe, ktorá bola sil-

nejšia ako prezentácia iných kan-

didátov. Ale to bola vizitka tých, 

ktorí za tým stáli.  Tipoval som, 

že výsledok bude tesnejší a veľ-

mi som bol potešený tým, že vo-

liči nepozerali len na politické 

tričko, ale na osobnosť kandidá-

ta. Takmer 20-tisíc hlasov je jed-

noznačný rozdiel a prejav dôvery, 

ktorú mi prejavili. 

Priblížme si teraz niekoľko ne-

doriešených bratislavských káuz 

a problémov, ktoré na vás ča-

kajú. Aký smer by ste im chce-

li udať? 

Starý most – bude súčasťou koľa-

jovej dopravy do Petržalky. Existu-

je viacero alternatív, či električka 

alebo mestský vlak. Rekonštruk-

ciu mosta treba vložiť do tohto 

kontextu verejnej dopravy, nemô-

že to byť iba peší most ako navr-

hovala pani Vášáryová. To by zabi-

lo Petržalku. Treba dať do zastupi-

teľstva návrh, rozhodnúť a koneč-

ne začať realizovať.  

Park kultúry a oddychu – ešte 

súčasný primátor chce odovzdať 

priestor investorovi v rámci schvá-

lenej nájomnej zmluvy. Nesúhla-

sím, snažím sa, aby sa v tomto pre-

chodnom období, kým sa ujmem 

funkcie, nestalo nič nezvratné. 

Mojou ambíciou je zachovať ma-

ximum, čo sa z PKO zachovať dá. 

Stará tržnica – má schválené 

uznesenie, že tam mesto chce mať 

tržnicu, akú poznáme z iných eu-

rópskych miest. Zatiaľ sa to ne-

podarilo a chýba nám aj vyčísle-

nie, čo by takáto alternatíva stála. 

Čosi tomu priestoru chýba. Bude-

me musieť s poslancami opäť zvá-

žiť, ako tento priestor využiť.

Zimný štadión – je boľavý prob-

lém, ktorý sa predražuje a to ešte 

nevieme konečnú sumu. V kaž-

dom prípade je však dôležité, že 

poslanci dali garanciu, že sme 

schopní peniaze na štadión po-

skytnúť. Ani po voľbách sa nikto 

nevyjadril, že by sa práce mali za-

staviť. Určite budeme sledovať 

efektivitu vynakladania fi nanč-

ných prostriedkov. 

Doprava –  prioritou je posilne-

nie a skvalitnenie verejnej dopra-

vy. Ak sa nám toto podarí, sme 

schopní časť motoristov z áut pre-

sunúť do verejných prostriedkov, 

čím sa odľahčia frekventované ko-

munikácie. Integrovaná dopra-

va, ale aj preferencia verejnej do-

pravy, ktorá zaručí prednosť vo-

zidlám MHD, záchytné parkovis-

ká na vstupoch do miest, to všet-

ko sú opatrenia s výrazným po-

zitívnym vplyvom na komplexné 

riešenie dopravnej situácie. A na 

to nadväzuje aj nultý okruh ako 

obchvat Bratislavy, ktorý by rie-

šil hlavne tranzitnú dopravu cez 

naše mesto. Neudeje sa to zo dňa 

na deň, preto treba čím skôr začať. 

Momentálne stojí nultý okruh na 

ministerstve životného prostredia, 

kde sa posudzujú vplyvy na život-

né prostredie. Doprava je zložitý 

problém, ktorý treba začať každo-

pádne urýchlene riešiť. 

Cyklotrasy – je tu množstvo ľudí, 

ktorí oceňujú, že máme reálny zá-

ujem posunúť Bratislavu ďalej aj v 

tomto smere. Nemusí to byť vždy 

iba o náročných projektoch. Ch-

cem postupovať ďalej ruka v ruke 

so samotnými cyklistami, ktorí 

roky zdolávajú prekážky na dvoch 

kolesách. Mám v pláne zriadiť ko-

misiu, ktorá má každý rok stáť pri 

zrode jednej novej cyklotrasy.

Ako často plánujete skladať ob-

čanom účty aj za vyššie uvedené 

výzvy?

Vo volebnom programe som sľú-

bil, že každý rok predstúpim s ve-

rejným odpočtom svojho progra-

mu a pozrieme sa na to, čo sa nám 

darí, čo nie. Verím, že Bratislavský 

kuriér bude pri tom.

Peter Kimijan
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Čunovo
Starostkou 

sa opätovne 

stala Gabriela 

Ferenčáková 

(nezávislá) – 

získala 347 hlasov.

2. Alžbeta Broszová (NF) – 264 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Mária Broszová (SDKÚ - DS)

2. Renáta Čaplová (SDKÚ – DS)

3. Slavomír Balucha (nezávislý)

4. Karol Puhovich (NF)

5. Claude Baláž (nezávislý)

6. Marta Pallesichová (nezávislá)

7. Martin Puhovich (NF)

Devín
Starostkou sa 

opätovne stala 

Ľubica Kolková 

(SDKÚ-DS, SaS, 

KDH, OKS) – 

získala 346 hlasov.

2. Rastislav Kunst (nezávislý) – 

174 

3. Eva Weiglová (NF) – 116 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Elena Cenká (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, OKS)

2. Štefan Kilársky (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

3. Igor Prieložný (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

4. Peter Distler (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, OKS)

5. Šarlota Mráziková (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, OKS)

6. Pavol Murín (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, OKS)

7. Katarína Čambalová (SMER – 

SD, PS, SZS, OK)

Devínska Nová 
Ves
Starostom sa stal 

Milan Jambor 

(SDKÚ-DS, SaS) - 

získal 2 030 hlasov.

2. Rastislav Tešovič (nezávislý) 

– 1 040 

3. Miroslav Encinger (nezávislý) 

– 855 

4. Vladimír Mráz (Nezávislé 

fórum) – 631 

5. Peter Rajkovič (KDH, SMER-

SD) – 474 

6. Eva Vargová (nezávislá) – 271 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Rastislav Tešovič (nezávislý)

2. Peter Krug (nezávislý)

3. Martin Ružovič (SDKÚ – DS, 

SaS)

4. Martin Čorej (SDKÚ – DS, 

SaS)

5. Jozef Rajchl (DS, Most - Híd, 

SZ)

6. Vladislav Hečko (SDKÚ – DS, 

SaS)

7. Dana Vanková (nezávislá)

8. Lívia Baumannová (NF)

9. Peter Rajkovič (KDH, SMER 

– SD)

10. Martin Lisý (SDKÚ – DS, 

SaS)

11. Lenka Hlaváčová (nezávislá)

12. Jozef Tittel (SDKÚ – DS, SaS)

Dúbravka
Starostom sa 

opätovne stal 

Ján Sandtner 

(nezávislý) – 

získal 4 527 

hlasov.

2. Milan Trstenský (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd a OKS) – 3 622 

3. Peter Kmeť (nezávislý) – 1 890 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Margita Benedeková (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd, OKS)

2. Branislav Gál (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

3. Peter Klepoch (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

4. Marián Podrazil (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

5. Štefan Duchoň (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

6. Andrej Guzy (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

7. Peter Hanulík (SMER – SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

8. Peter Čecho (SMER – SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

9. Soňa Gazdíková (SMER – SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

10. Ľubomír Havránek (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd, OKS)

11. Štefan Fűzy (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

12. Karol Zrůnek (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

13. Boris Hradecký (SMER – SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

14. Dušan Mikuláš (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

15. Andrea Duongová (SMER – 

SD, SZS, OK, SNS, SF)

16. Tomáš Vašek (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

17. Jozef Havrilla (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

18. Marta Čarnogurská (KDH)

19. Lilia Lohnická (SMER – SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

20. Zdenka Zaťovičová (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd, OKS)

21. Matilda Križanová (SMER – 

SD, SZS, OK, SNS, SF)

22. Igor Mravec (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

23. Juraj Káčer (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

24. Beáta Bohunická (SMER – 

SD, SZS, OK, SNS, SF)

25. Marián Takács (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd, OKS)

Jarovce
Starostom sa 

opätovne stal 

Pavel Škodler 

(nezávislý) – 

získal 437 hlasov.

2. Hilda Mitterpachová 

(nezávislá) – 381 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Jozef Uhler (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

2. Juraj Hegyi (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

3. Peter Malý (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

4. Zuzana Kotvasová (NF)

5. Martin Wolf (NF)

6. Ján Pauhof (nezávislý)

7. Rudolf Novák (nezávislý)

Karlova Ves
Starostkou sa 

opätovne stala 

Iveta Hanulíková 

(SMER – SD) 

– získala 3 543 

hlasov.

2. Dana Čahojová (SMS) – 2 466 

3. Rudolf Lachkovič (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd, OKS) – 2 

147 

4. Martin Berta (KDH) – 2 033 

5. Ján Molnár (nezávislý) – 188 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Petra Nagyová-Džerengová 

(SDKÚ - DS, SaS, Most - Híd, 

OKS)

2. Marcel Zajac (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

3. Peter Kapusta (SMER - SD, 

SZS, SNS, SF)

4. Alena Schinglerová (SMER - 

SD, SZS, SNS, SF)

5. Eva Grey (KDH)

6. Daniela Schultzová (SMER - 

SD, SZS, SNS, SF)

7. Juraj Kadnár (SDKÚ - DS, SaS, 

Most - Híd, OKS)

8. Ján Chabada (SMER - SD, 

SZS, SNS, SF)

9. Ľubica Hulajová (SMER - SD, 

SZS, SNS, SF)

10. František Koník (SMER - SD, 

SZS, SNS, SF)

11. Branislav Záhradník (OK, 

LIGA)

12. Jana Sekáčová (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

13. Ján Keselý (SDKÚ - DS, SaS, 

Most - Híd, OKS)

14. Ján Labuda (SDKÚ - DS, SaS, 

Most - Híd, OKS)

15. Stanislav Žiačik (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

16. Dagmar Hladká (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

17. Vladimír Čupka (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

18. Peter Buzáš (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

19. Štefan Turan (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

20. Dana Čahojová (SMS)

21. Peter Dubček (SMER - SD, 

SZS, SNS, SF)

22. Zuzana Volková (SMS)

23. Igor Bendík (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

24. Jaromír Šíbl (SMS)

25. Ladislav Bartoš (SDKÚ - DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

Lamač
Starostom sa stal 

Peter Šramko 

(SDKÚ-DS, KDH, 

Most-Híd, OKS) – 

získal 903 hlasov.

2. Oľga Keltošová (NF) – 782 

3. Štefan Machaj (nezávislý) – 

531 

4. Vojtech Novotný (nezávislý) 

– 499 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Radoslav Olekšák (SMER – 

SD, SZS, SNS, SF)

2. Marta Janyšková (SMER – SD, 

SZS, SNS, SF)

3. Pavol Čech (SMER – SD, SZS, 

SNS, SF)

4. Peter Grom (SMER – SD, 

SZS, SNS, SF)

5. Mária Imrichová (KDH, Most 

- Híd, OKS)

6. Daniel Valentovič (KDH, 

Most - Híd, OKS)

7. Anna Marková (SMER – SD, 

SZS, SNS, SF)

8. Gabriela Bizoňová (KDH, 

Most - Híd, OKS)

9. Renáta Ocílková (KDH, Most 

- Híd, OKS)

Nové Mesto
Starostom sa 

stal Rudolf Kusý 

(nezávislý) – 

získal 3 964 

hlasov.

2. Ružena Apalovičová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS) 

– 3 916 

3. Marián Vereš (SMER-SD, SZS, 

OK, SNS, SF, HZD) – 2 996 

4. Roman Procházka (nezávislý) 

- 428 

5. Ľubica Lehotská (nezávislá) - 

250 

6. Peter Baran (nezávislý) – 224 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Tomáš Korček (nezávislý)

2. Marián Vereš (SMER - SD, 

SZS, OK, SNS, SF, HZD)

3. Marek Norovský (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

4. Pavol Dubček (SDĽ)

5. Dan Sládek (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

6. Pavol Galamboš (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

7. Katarína Augustinič (SDKÚ 

- DS, SaS, KDH, Most – Híd, 

OKS)

8. Július Jackuliak (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

9. Jozef Bielik (nezávislý)

10. Anna Jánošová (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

11. František Rácz (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

12. Peter Szusčík (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

13. Otto Novitzký (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most – Híd, OKS)

14. Libor Gašpierik (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

15. Martin Bartoš (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

16. Peter Ágoston (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

17. Vladimír Margolien (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

18. Edita Pfundtner (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

19. Richard Mikulec (nezávislý)

20. Helena Bánska (nezávislá)

21. Stanislav Winkler (nezávislý)

22. Marek Bobák (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

23. Andrea Vítková (nezávislá)

24. Dagmar Arvayová (SMER - 

SD, SZS, OK, SNS, SF, HZD)

25. Branislav Feješ (nezávislý)

Petržalka
Starostom sa stal 

Vladimír Bajan 

(nezávislý) – získal 

7 635 hlasov.

2. Iveta Plšeková 

(SDKÚ - DS, SaS, 

Most - Híd, OKS) – 5 987

3. Viera Kimerlingová (KDH, 

KDS) – 3 707 

4. Marián Miškanin (SMER - SD, 

SZS, HZD, SNS) – 3 578 

5. Oliver Kríž (nezávislý) – 3 249 

6. Juraj Kováč (nezávislý) – 1 426 

7. Denis Barna (nezávislý) – 737 

8. Tomáš Weissensteiner (EDS) 

– 232 

9. Roman Futo (SDĽ, SZ) – 203 

10. Mária Sýkorová (ĽSNS) – 

117 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. František Šebej (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

2. Ján Hrčka (SDKÚ – DS, DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

3. Zuzana Lukačková (SDKÚ – 

DS, DS, SaS, Most - Híd, OKS)

4. Branislav Sepši (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

5. Martin Miškov (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

6. Daniela Lengyelová (SMER – 

SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

7. Andrej Turzo (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

8. Oliver Kríž (nezávislý)

9. Elena Pätoprstá (Zmena zdola, 

DÚS, DS)

10. Augustín Arnold (SMER – 

SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

11. Vladimír Gallo (nezávislý)

12. Ľubomír Luhový (SMER – 

SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

13. Milan Borguľa (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

14. Ľubica Škorvaneková (SDKÚ 

– DS, DS, SaS, Most - Híd, OKS)

15. Tomáš Fabor (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

16. Juraj Klein (SDKÚ – DS, DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

17. Ján Bučan (SDKÚ – DS, DS, 

SaS, Most - Híd, OKS)

18. Miloš Černák (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

19. Adrián Arpai (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

20. Ivana Antošová (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

21. Peter Hochschorner (Zmena 

zdola, DÚS, DS)

22. Igor Borotovský (SMER – 

SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

23. Roman Masár (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

24. Pavol Ružička (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

25. Ľudmila Farkašovská (SMER 

– SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

26. Filip Štefanička (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

27. Alica Hájková (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

28. Oľga Adamčiaková (SDKÚ – 

DS, DS, SaS, Most - Híd, OKS)

29. Gabriel Gaži (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

30. Vladimír Kovár (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)

31. Ivana Brezinská (Zmena 

zdola, DÚS, DS)

32. Tomáš Ágošton  (SDKÚ – 

DS, DS, SaS, Most - Híd, OKS)

33. Michal Radosa (SDKÚ – DS, 

DS, SaS, Most - Híd, OKS)

34. Bronislav Weigl (SMER – 

SD, SNS, SZS, SF, HZD, OK)

35. Ľuboš Flandera (SMER – SD, 

SNS, SZS, SF, HZD, OK)
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Podunajské 
Biskupice
Starostkou 

sa opätovne 

stala Alžbeta 

Ožvaldová (SDKÚ - DS, KDH, 

Most - Híd, SMK, SaS, OK, 

SMER - SD) – získala 3 868 

hlasov.

2. Jarmila Ferančíková (SDĽ, 

SNS, SZ, ĽS - HZDS) – 1 582 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Izabella Jégh (KDH, Most - 

Híd, SMK – MKP, SaS, OK)

2. Ján Duranský (KDH, Most - 

Híd, SMK – MKP, SaS, OK)

3. Olívia Falanga - Wurster 

(KDH, Most - Híd, SMK – MKP, 

SaS, OK)

4. Elza Nagy (KDH, Most - Híd, 

SMK – MKP, SaS, OK)

5. Zoltán Szabó (KDH, Most - 

Híd, SMK – MKP, SaS, OK)

6. Anna Čierna (SMER – SD)

7. Dana Filová (SMER – SD)

8. Peter Adamec (SDĽ, SNS, SZ, 

ĽS – HZDS)

9. Mikuláš Krippel (KDH, Most - 

Híd, SMK – MKP, SaS, OK)

10. Milan Černý (SDKÚ – DS)

11. Róbert Bukvay (SDKÚ – DS)

12. Rozália Múčková (SMER – 

SD)

13. František Dej (SMER – SD)

14. František Chmelíček (SMER 

– SD)

15. Pavol Kubiš (KDH, Most - 

Híd, SMK – MKP, SaS, OK)

Rača
Starostom sa stal 

Peter Pilinský 

(SZ) – získal 3 008 

hlasov.

2. Ján Zvonár (SMER - SD, Most 

- Híd, SZS) – 1 315 

3. Zuzana Dzivjáková (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, OKS) – 1 015 

4. Jozef Házy (nezávislý) – 845 

5. Roman Žitný (nezávislý) – 261 

4. Rudolf Ivičič (ĽS - HZDS) – 

255 

5. Pavel Schwarz (nezávislý) – 

195 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Peter Pilinský (SZ)

2. Miloš Máťuš (SZ)

3. Miloslav Jošt (SDKÚ – DS, 

SaS, KDH, OKS)

4. Tibor Šimoni (SDKÚ – DS, 

SaS, KDH, OKS)

5. Eduard Brychta (SMER – SD, 

Most – Híd, SZS)

6. Mário Khandl (SDKÚ – DS, 

SaS, KDH, OKS)

7. Michal Drotován (SDKÚ – 

DS, SaS, KDH, OKS)

8. Michal Hrdlička (SDKÚ – DS, 

SaS, KDH, OKS)

9. Karol Štofi ra (SDKÚ – DS, 

SaS, KDH, OKS)

10. Juraj Madzin (SMER – SD, 

Most – Híd, SZS)

11. Jozef Házy (NF)

12. Milan Andraš (nezávislý)

13. Lenka Antalová - Plavuchová 

(SDKÚ – DS, SaS, KDH, OKS)

14. Cyril Sekerka (SMER – SD, 

Most – Híd, SZS)

15. Katarína Dobiášová 

(nezávislá)

Rusovce
Starostom sa 

opätovne stal 

Dušan Antoš 

(SDKÚ - DS, Most 

- Híd, KDH) – 

získal 644 hlasov.

2. Marián Šiška (SZ) – 436 

3. Róbert Kalmár (nezávislý) – 

310 

4. Janette Bošková (nezávislá) – 

46 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Marián Šiška (nezávislý)

2. Jozef Karácsony (SDKÚ - DS, 

Most - Híd, KDH)

3. Radovan Jenčík (SDKÚ - DS, 

Most - Híd, KDH)

4. Róbert Kalmár (nezávislý)

5. Katarína Winter (nezávislá)

6. Michal Tulek (nezávislý)

7. Peter Golej (SDKÚ - DS, Most 

- Híd, KDH)

8. František Lošonský (SDKÚ - 

DS, Most - Híd, KDH)

9. Peter Horváth (SDKÚ - DS, 

Most - Híd, KDH)

Ružinov
Starostom sa 

stal Dušan Pekár 

(SDKÚ-DS, SaS, 

KDH, Most-Híd, 

OKS) – získal 7 866 hlasov.

2. Slavomír Drozd (SMER - SD, 

SZS, OK, SNS, SF) – 7 218 

3. Valentín Mikuš (nezávislý) - 2 

518 

4. Ladislav Kozmon (nezávislý) 

- 1 017 

5. Peter Hríb (DS) – 703 

6. Lenka Vargová (SDĽ) - 416 

7. Jaroslav Nahalka (SĽS) – 115 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Boris Cehlárik (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

2. Vladimír Ferjenčík (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

3. Patrik Guldan (nezávislý)

4. Ľudmila Bílá (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

5. Martin Klementis (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

6. Peter Valko (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

7. Radovan Struhár (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

8. Viktória Jančošeková (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

9. Günther Furin (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

10. Josef Ošlejšek (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

11. Peter Hrapko (SMER - SD, 

SZS, OK, SNS, SF)

12. Daniela Šurinová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

13. Martin Barkol (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

14. Mária Barancová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

15. Ján Junas (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

16. Martin Pener (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

17. Katarína Otčenášová (SDKÚ 

- DS, SaS, KDH, Most - Híd, 

OKS)

18. Michal Kocian (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

19. Tatiana Tomášková (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

20. Ján Buocik (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, Most - Híd, OKS)

21. Robert Muller (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

22. Eulália Ižová (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

23. Pavol Šmilňák (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

24. Katarína Ševčíková (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

25. Vladimír Sloboda (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, Most - Híd, OKS)

Staré Mesto
Starostkou sa 

stala Tatiana 

Rosová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, OKS) – získala 

5 301 hlasov.

2. Martin Borguľa (SMER - SD, 

Most - Híd, SZS) – 4 579 

3. Andrej Petrek (nezávislý) – 3 

384 

4. Štefan Šebesta (nezávislý) – 

794 

5. Miroslav Šuňal (SNJ) – 99 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Miroslava Babčanová (SMER 

– SD, Most - Híd, SZS)

2. Pavol Baxa, Ing., (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

3. Martin Borguľa (SMER – SD, 

Most - Híd, SZS)

4. Štefan Bučko (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

5. Marek Čambal (SMER - SD, 

Most - Híd, SZS)

6. Marta Černá (NF)

7. Miloš Domorák (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

8. Slavomír Frešo (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

9. Ivan Haverlík (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

10. Štefan Holčík (NF)

11. Ján Krta (SDKÚ - DS, SaS, 

KDH, OKS)

12. Mário Ležovič (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

13. Halka Ležovičová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, OKS)

14. Barbora Oráčová (SDKÚ - 

DS, SaS, KDH, OKS)

15. Peter Osuský (SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, OKS)

16. Soňa Párnická (Zmena zdola, 

DÚS, DS)

17. Kamil Procházka (nezávislý)

Vajnory 

Starostom sa 

opätovne stal Ján 

Mrva (SDKÚ – 

DS) – získal 1 483 

hlasov. 

2. Pavol Fekete (KDH) – 463 

3. Viliam Belej (nezávislý) – 74 

4. Peter Jaslovský (nezávislý) – 

53 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Marián Zeman (SDKÚ - DS)

2. Soňa Molnárová (SDKÚ - DS)

3. Marek Grebeči (SDKÚ - DS)

4. Martin Gramblička (SDKÚ - 

DS)

5. Róbert Vajda (SDKÚ - DS)

6. Michal Vlček (SDKÚ - DS)

7. Katarína Pokrivčáková (SDKÚ 

- DS)

8. Martin Demo (SDKÚ - DS)

O dianí v jednot-
livých mestských 
častiach bude roz-
hodovať 266 staro-
nových poslancov
 

 266 poslancov namiesto doteraj-

ších 391 zasadne v novovytvorených 

miestnych zastupiteľstvách po víken-

dových komunálnych voľbách. O túto 

pozíciu sa pritom uchádzalo 1 052 kan-

didátov. 

Koľkí poslanci budú rozhodovať o 

dianí v mestských častiach po voľ-

bách, koľkí o ňom rozhodovali pred-

tým:

Čunovo – (teraz ich je 7, bolo ich 9)

Devín – (teraz ich je 7, bolo ich 9)

Devínska Nová Ves  – (teraz ich je 12, 

bolo ich 24)

Dúbravka – (teraz ich je 25, bolo ich 

31)

Jarovce – (teraz ich je 7, bolo ich 12)

Karlova Ves – (teraz ich je 25, bolo ich 

31)

Lamač – (teraz ich je 9, bolo ich 13)

Nové Mesto – (teraz ich je 25, bolo ich 

40)

Petržalka – (teraz ich je 35, bolo ich 

40)

Podunajské Biskupice – (teraz ich je 

15, bolo ich 31)

Rača – (teraz ich je 15, bolo ich 33)

Rusovce  – (teraz ich je 9, bolo ich 9)

Ružinov – (teraz ich je 25, bolo ich 31)

Staré Mesto – (teraz ich je 17, bolo ich 

37)

Vajnory – (teraz ich je 9, bolo ich 11)

Vrakuňa – (teraz ich je 15, bolo ich 21)

Záhorská Bystrica – (teraz ich je 9, 

bolo ich 9)

Nové vedenie 
bude mať deväť 
mestských častí 
 
 Devínska Nová Ves, Lamač, Nové 

Mesto, Petržalka, Rača, Ružinov, Sta-

ré Mesto, Vrakuňa a Záhorská Bystri-

ca. Deväť mestských častí, v ktorých 

sa po tohtoročných komunálnych voľ-

bách zmení vedenie. Zmien je viacero 

aj napriek skutočnosti, že o priazeň vo-

ličov sa opätovne neuchádzali len tra-

ja zo sedemnástich starostov bratislav-

ských mestských častí -  Richard Frim-

mel (Nové Mesto), Milan Ftáčnik (Pe-

tržalka) a Vladimír Kubovič (Záhorská 

Bystrica).

 Do vedenia troch bratislavských 

mestských častí sa vracajú tí, ktorí 

už na ich čele stáli. V Lamači strieda 

niekdajší starosta Peter Šramko svoju 

nástupkyňu Oľgu Keltošovú, Petržalku 

bude po päťročnej prestávke opäť viesť 

Vladimír Bajan, ktorý si odtiaľ v roku 

2005 ,,odskočil“ do župy a ktorému te-

raz petržalský úrad odovzdá nový pri-

mátor Milan Ftáčnik. Starostkou Vra-

kune sa zase stala jej niekdajšia čelná 

predstaviteľka Ľudmila Lacková, ktorá 

tam vymieňa svojho nástupcu a záro-

veň predchodcu Ladislava Faturu.

 Nováčikmi v sedemnásťčlen-

nej skupine starostov sú Milan Jam-

bor (Devínska Nová Ves), Rudolf Kusý 

(Nové Mesto), Peter Pilinský (Rača), 

Dušan Pekár (Ružinov), Tatiana Roso-

vá (Staré Mesto) a Jozef Krúpa (Záhor-

ská Bystrica).

 Pokračovať vo svojom starostova-

ní chceli, ale nebudú Vladimír Mráz

(Devínska Nová Ves), Oľga Keltošová 

(Lamač), Ján Zvonár (Rača), Slavomír 

Drozd (Ružinov), Andrej Petrek (Sta-

ré Mesto) a Ladislav Fatura (Vrakuňa).

 Po starom to zostane v Čuno-

ve (Gabriela Ferenčáková), v Deví-

ne (Ľubica Kolková), v Dúbravke (Ján 

Sandtner), v Jarovciach (Pavel Škod-

ler), v Karlovej Vsi (Iveta Hanulíková), 

v Podunajských Biskupiciach (Alžbeta 

Ožvaldová), v Rusovciach (Dušan An-

toš) a vo Vajnoroch (Ján Mrva).

(ld)

9. Ján Panák (SMER – SD)

Vrakuňa
Starostkou sa 

stala Ľudmila 

Lacková 

(nezávislá) – 

získala 1 375 

hlasov.

2. Ladislav Fatura (nezávislý) – 

1 225 

3. Henrieta Peškovičová (KDH, 

Most - Híd, OKS, SaS, SDKÚ – 

DS) – 832 

4.  Jozef Mravík (nezávislý) – 

590 

5. Pavel Vido (nezávislý) – 187 

6. Štefan Majdiak (nezávislý) – 

100 

7. Ingrid Kappelová (Rómska 

iniciatíva Slovenska) – 29 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Zuzana Schwartzová (SDKÚ 

– DS)

2. Ladislav Kugler (SDKÚ – DS)

3. Andrea Macháčová 

(nezávislá)

4. Pavel Drozd (SMER – SD, 

SZS)

5. Bystrík Žák (SDKÚ – DS)

6. Stanislav Bruna (SDKÚ – DS)

7. Anna Murcinová (nezávislá)

8. Jozef Valach (SDKÚ – DS)

9. Dana Gabrielová (SMER – 

SD, SZS)

10. Oľga Petrovská (SMER – 

SD, SZS)

11. Marek Hargaš (OK)

12. Ľudmila Hlásna (SMER – 

SD, SZS)

13. Marián Petrovský (SMER – 

SD, SZS)

14. Martina Vašková (SDKÚ – 

DS)

15. Jana Némethová (SDKÚ - 

DS)

Záhorská 
Bystrica
Starostom sa 

stal Jozef Krúpa 

(SKDÚ - DS, 

SaS, Most - Híd) – získal 741 

hlasov.

2. Marta Liďáková (nezávislá) 

– 486 

3. Ján Kučera (SMER - SD, SF, 

OK) – 321 

Zoznam novozvolených 

poslancov tamojšieho 

miestneho zastupiteľstva:

1. Martin Besedič (SZ)

2. Tomáš Besedič (SDKÚ – DS, 

SaS, Most – Híd)

3. Pavel Malinovský (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd)

4. Roman  Weinštuk (SDKÚ – 

DS, SaS, Most - Híd)

5. Martina Gašpáreková (SDKÚ 

– DS, SaS, Most – Híd)

6. Vladimír Pavelčík (SDKÚ – 

DS, SaS, Most – Híd)

7. Vladimír Kristl (nezávislý)

8. Miloslav Sajan (KDH, OKS)

9. Miloš Fatyka (SDKÚ – DS, 

SaS, Most - Híd)
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 Rovnako ako mestské zastupi-

teľstvo, v ktorom získala väčšinu 

koalícia SDKÚ – DS, SaS, KDH, 

Most – Híd a OKS (30 kresiel zo 

45), stáča sa doprava aj väčšina 

novovytvorených miestnych za-

stupiteľstiev. Ktoré budú vo väčši-

ne prípadov ,,dirigovať“ buď rov-

nako ako poslanci v nich oriento-

vaní (8), alebo nezávislí starosto-

via (6). Ľavici sa podarilo udržať si 

len Karlovu Ves, kde svoj post ob-

hájila kandidátka SMER – SD Ive-

ta Hanulíková, a Podunajské Bis-

kupice, kde však Alžbetu Ožval-

dovú popri SMER-e podporili aj 

pravicové strany. Na čelo Rače sa 

zase prepracoval kandidát Strany 

zelených Peter Pilinský.

 Absolútnu prevahu bude mať 

koalícia SDKÚ - DS, SaS, KDH a 

OKS v Devíne, kde sú jej zástup-

cami šiesti zo siedmich poslancov 

a rovnako tak staronová starostka 

Ľubica Kolková. Podobná situácia 

nastala v Ružinove, kde sa do 25 - 

členného zastupiteľstva dostalo 23 

kandidátov koalície SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most – Híd a OKS a do 

jej vedenia Dušan Pekár s rovna-

kou podporou. Osem poslancov z 

deviatich vo Vajnoroch nomino-

vala SDKÚ – DS, na tej istej strany 

barikády stojí aj starosta Ján Mrva.

 Ku koalícii SDKÚ – DS, SaS, 

Most – Híd a OKS sa hlási šest-

násť poslancov z 25 v Dúbravke, k 

podobnej, zloženej z SDKÚ - DS, 

SaS, KDH, Most – Híd a OKS, 

pätnásti z 25 novomestských. S 

podporou SDKÚ - DS, SaS, KDH 

a OKS kandidovali desiati zo se-

demnástich zastupiteľov, zvole-

ných v Starom Meste, s podpo-

rou SDKÚ – DS, SaS a Most – Híd 

zase šiesti noví členovia deväť-

miestneho zastupiteľstva v Záhor-

skej Bystrici.

 Ľavica získala väčšinu len v La-

mači, kde sa spomedzi deviatich 

poslancov hlásia ku koalícii SMER 

– SD, SZS, SNS a SF piati, zvyš-

ní štyria a starosta Peter Šramko 

patria k zoskupeniu KDH, Most – 

Híd a OKS.

 V Karlovej Vsi s ľavicovým ve-

dením má pravicové zoskupenie 

SDKÚ - DS, SaS, Most – Híd a 

OKS len veľmi tesnú prevahu (13 

z 25 kresiel), zvyšných dvanásť 

miest si rozdelili kandidáti koalí-

cie SMER - SD, SZS, SNS a SF (7), 

SMS (3) a po jednom KDH a OK s 

Ligou.

 V Petržalke, ktorej bude šéfo-

vať nezávislý Vladimír Bajan, sa k 

šestnástim mandátom dostali no-

minanti koalície SDKÚ – DS, DS, 

SaS, Most – Híd a OKS, na päty im 

však šľapú štrnásti zástupcovia ko-

alície SMER – SD, SNS, SZS, SF, 

HZD a OK. Zvyšných päť kresiel 

obsadia kandidáti Zmeny zdola, 

DÚS a DS (3) a dvaja nezávislí.

 V Rači síce sedem z pätnástich 

miest získala koalícia SDKÚ – DS, 

SaS, KDH a OKS, zvyšných osem 

si však medzi sebou podelili rôz-

norodí SMER – SD, Most – Híd a 

SZS (3), nezávislí (2), SZ (2) a NF 

(1).

(ld)

Väčšina miestnych 
zastupiteľstiev 
sa stáča doprava

Pýtame sa novozvolených starostov
Vladimír Bajan 

(nezávislý), starosta Petržalky:

1. Čo podľa vás rozhodlo o vašom 

znovuzvolení? (Vladimír Bajan 

bol starostom Petržalky do roku 

2005, keď sa stal predsedom Bra-

tislavského samosprávneho kra-

ja – pozn. red.)

 Ponúkol som Petržalčanom 

možnosť nadviazať na to dobré, čo 

sme v Petržalke dokázali v rokoch, 

kedy som stál na jej čele. Zároveň 

som viedol predvolebnú kampaň 

pozitívne, v duchu skúseností, spo-

lupráce a reálnych možností. Mô-

žem sa len domnievať, že práve to 

rozhodlo v môj prospech. A za to 

Petržalčanom ďakujem.

2. Čo chcete urobiť po opätovnom 

nástupe do funkcie ako prvé? Čo 

si vyžaduje nevyhnutný zásah?

 Zásadným krokom bude prípra-

va a schválenie rozpočtu. Z prvých 

zistení vyplýva, že veľkým orieškom 

bude Bytový podnik. A samozrej-

me mi záleží na serióznej dohode 

všetkých zúčastnených v zastupiteľ-

stve tak, aby sme od začiatku praco-

vali bez vzájomých straníckych ani-

mozít.

3. Čo chcete stihnúť v priebehu 

najbližších štyroch rokov? 

 Zásadným spôsobom pohnúť s 

riešením problémov, akými sú par-

kovanie, terasy či nové miesta v ma-

terských školách, ale rád by som do 

Petržalky dostal aj nové športovis-

ká ako napríklad plaváreň. A rád by 

som docielil, aby sme v Petržalke 

opäť chodili v nedeľu o pol jedenás-

tej na futbal.

Tatiana Rosová 

(SDKÚ - DS, SaS, KDH, OKS), 

starostka Starého Mesta:

1. Čo podľa vás rozhodlo o vašom 

zvolení? 

 Výsledky komunálnych volieb 

v Bratislave ukázali to, o čom som 

bola presvedčená, už keď som vstú-

pila do súťaže o post starostu: pod-

pora politických strán bola síce dô-

ležitá, nie však rozhodujúca. Mys-

lím, že som rozhodujúce hlasy získa-

la najmä v osobnom kontakte s vo-

ličmi. To je pole, kde nezáleží na výš-

ke rozpočtu, dôležitejšie je pozna-

nie problémov občanov, schopnosť 

osloviť ich zrozumiteľnými riešenia-

mi, a ešte snáď niečo navyše. Niečo, 

čo sa nedá presne pomenovať, ale je 

základom osobnej dôvery. 

2. Čo chcete urobiť po nástupe do 

funkcie ako prvé? Čo si vyžaduje 

nevyhnutný zásah?

 Na jednej strane ma čaká množ-

stvo každodennej agendy, ktorá sú-

visí s tým, že je koniec roka, ku kto-

rému sa viažu termíny rôznych 

zmlúv. Je zima, a ak bude pokračovať 

snehovými nádielkami, treba dohlia-

dať na zabezpečenie zimnej údržby. 

Chcem si však zorganizovať prácu a 

svoj tím tak, aby ma riešenie takejto 

nevyhnutnej operatívy nezahltilo a 

aby sme bez straty času začali usku-

točňovať náš volebný program. Ja 

osobne mám tri priority, ktorým sa 

chcem venovať od prvého dňa. Pra-

covne som si ich nazvala „PPP“, teda 

Parkovanie, Parky a Poriadok.  

3. Čo chcete stihnúť v priebehu 

najbližších štyroch rokov?

 Ciele pre najbližšie obdobie roz-

deľujem do dvoch „balíkov“. V pr-

vom sú také, ktoré možno v priebe-

hu volebného obdobia začať a aj do-

končiť. Sem patrí záväzok urobiť z 

miestneho úradu ústretovú a zrozu-

miteľnú radnicu, na ktorú sa ľudia 

obracajú s dôverou a nie so stiah-

nutým žalúdkom. Patrí sem zave-

denie regulovaného parkovania vša-

de, kde je to prínosné, odstráne-

nie chýb dnešného systému, ako aj 

podpora rozpracovaným projektom 

pre alternatívne parkovanie v gará-

žach. Samozrejme, k tomu patrí úsi-

lie o ukončenie nevýhodnej parko-

vacej  zmluvy. Dúfam, že ľudia po-

cítia za štyri roky aj zmenu atmosfé-

ry v starostlivosti o seniorov a rodiny 

s deťmi, kde chceme viac podporo-

vať terénnu prácu aj vzájomnú svoj-

pomoc. Veľmi rada by som striha-

la pred koncom volebného obdobia 

pásku na Senior centre na Dobšin-

ského. Staromestskú kultúru chcem 

nasmerovať najmä k takým projek-

tom, ktoré posilnia komunitu a spo-

ločnú identitu, opretú o naše tradí-

cie, ale zároveň budú otvorené no-

vým trendom a vtiahnu všetky ge-

nerácie. Zhmotnením by malo byť 

kultúrne centrum v Pisztoryho pa-

láci. Budem považovať za úspech, 

ak sa v rokovaniach podarí pozme-

niť plány niektorých investorov a 

neuskutočnia svoje megaprojekty 

v takom rozsahu, na ktorý už majú 

vydané povolenia. Najviac sa budem 

usilovať, aby si Staromešťania za šty-

ri roky mohli povedať: pribudla nám 

zeleň, miesta na rekreáciu, máme 

čistejšie ulice...

 V druhom balíku sú ciele, ktoré 

si vyžadujú viac než štyri roky času, 

ale ak sa nezačneme usilovať, nesta-

nú sa skutočnosťou nikdy. Sem patrí 

moja vízia nasmerovať územné plá-

novanie  a ďalšie kroky tak, aby sa 

postupne čo najväčší objem dopra-

vy vrátane parkovania umiestnil pod 

zem, a aby sme na povrchu vytvorili 

priestor pre zeleň a príjemné mies-

ta na relax. Patrí sem aj vybudova-

nie Staromestskej polikliniky  - hoci 

by som bola veľmi šťastná, keby sme 

našli spôsob, ako tento plán presu-

núť do prvého, štvorročného „balí-

ka“.

Dušan Pekár, 

(SDKÚ-DS, SaS, KDH, Most-Híd, 

OKS), starosta Ružinova:

1. Čo podľa vás rozhodlo o vašom 

zvolení?

 Prístup a program. Ľudia chcú 

svojho starostu poznať a chcú, aby 

ich aj počúval. Celá moja kampaň 

bola o stretávaní sa s ľuďmi a rozprá-

vaní sa o tom, ako má Ružinov vy-

zerať. V kampani som deklaroval, že 

nechcem byť neviditeľný starosta. 

Počas kampane som sa stretol a roz-

prával so stovkami ľudí a ako staros-

ta v tom budem pokračovať. O mo-

jom zvolení ale rozhodol aj program. 

V predvolebnej kampani som sľú-

bil päť konkrétnych vecí: že zvýšim 

počet pochôdzkarov v uliciach, do-

budujem a opravím verejné osvetle-

nie na sídliskách, presuniem bezdo-

movcov z našich parkov, každú petí-

ciu s viac ako 500 podpismi obyva-

teľov predložím na prerokovanie za-

stupiteľstva, s Ružinovčanmi sa bu-

dem stretávať aspoň raz mesačne. 

Kartičky s týmito sľubmi som roz-

dával počas kampane, a vravel som 

ľuďom, aby si ich odložili a kontro-

lovali ma, či ich ako starosta plním. 

Ľudia tento môj postoj ocenili.

2. Čo chcete urobiť po nástupe do 

funkcie ako prvé? Čo si vyžaduje 

nevyhnutný zásah?

 Hneď v nedeľu po voľbách som 

vyzval starostu Drozda, aby už ne-

robil rozhodnutia a nepodpiso-

val zmluvy, ktoré by zaviazali mest-

skú časť na ďalšie obdobie, prípad-

ne mali vplyv na rozpočet Ružinova. 

Následne prvým krokom bude vy-

konanie hospodársko - ekonomic-

kého auditu a auditu zmlúv, faktúr a 

vydaných stavebných povolení, aby 

sme zistili, v akom stave vlastne Ru-

žinov je a čo všetko nám tu vyrastie 

v najbližšom období. Určite tiež ch-

ceme pripraviť dobrý rozpočet, za-

čať zverejňovať zmluvy na interne-

te a pokračovať v stretávaní sa s Ru-

žinovčanmi. Vytvorím tiež porad-

ný orgán starostu, tvorený zástupca-

mi občianskych združení a iniciatív 

Ružinova.

3. Čo chcete stihnúť v priebehu 

najbližších štyroch rokov?

 Chcem, aby Ružinovčania cítili, 

že žijú v najbohatšej mestskej čas-

ti, aby mali všetky služby, ktoré im 

má mestská časť poskytovať. Aby sa 

zlepšilo vybavenie materských a zá-

kladných škôl, aby ľudia vedeli do-

predu o stavebných konaniach. Pre-

to budem zvolávať verejné preroko-

vania v čase, keď sa ešte dá upravo-

vať stavebný zámer, budeme revita-

lizovať detské ihriská a parky, zvý-

šime počet pochôdzkarov, aby do-

hliadali na dodržiavanie verejného 

poriadku a aby sa Ružinovčania cí-

tili bezpečne. Jednoducho, budem 

spolu s poslancami plniť jednotlivé 

body programu, s ktorým sme išli 

do volieb.

Iveta 
Hanulíková
(SMER – SD), 

starostka Karlovej Vsi:

1. Čo podľa vás rozhodlo o vašom 

znovuzvolení? 

 V prvom rade sa chcem poďa-

kovať Karlovešťanom a Dlhodielča-

nom, že mi opätovne vyjadrili svo-

ju dôveru. Urobím všetko preto, aby 

som túto dôveru nesklamala. Po-

čas uplynulých 4 rokov som sa sna-

žila tráviť čo najviac času tam, kde 

sú problémy, teda v teréne medzi 

občanmi. Aj keď sme boli vylúčení 

ako mestská časť z možnosti čerpa-

nia eurofondov, podarilo sa nám za-

bezpečiť fi nancie pre rekonštrukciu 

centrálnej zóny Dlhých dielov, do-

tácie na výstavbu multifunkčných 

športových ihrísk. Aj napriek zúže-

nému rozpočtu sme pokračovali vo 

výmene okien na našich školách, 

taktiež sa nám podarilo získať úspo-

ry cez transparentnú elektronickú 

aukciu. 

2. Čo chcete urobiť po opätovnom 

nástupe do funkcie ako prvé? Čo si 

vyžaduje nevyhnutný zásah?

 Máme rozbehnutý projekt re-

konštrukcie centrálnej zóny Pribi-

šovej/Ľ. Fullu a čakáme až sa skon-

čí táto zima, aby sme mohli koneč-

ne dať nový šat pre túto časť Karlovej 

Vsi. Teší nás, že čoskoro na Kresán-

kovej ulici otvoríme veľkú predajňu 

potravín, pretože to zlepší nákup-

né možnosti občanov. Chcem viesť 

plnohodnotný dialóg s väčšinou v 

miestnom zastupiteľstve, aby sa ne-

opakovali zbytočné šarvátky, ktoré 

brzdia rozvoj Karlovej Vsi. 

3. Čo chcete stihnúť v priebehu 

najbližších štyroch rokov? 

 Chcem riešiť akútny problém s 

parkovaním v oboch častiach Kar-

lovej Vsi. Jednou z riešení je pro-

jekt podzemného budovania parko-

vísk, ktoré neukroja zo zelených čas-

tí Karlovky. Máme záujem o novú a 

modernú lodenicu, tak aby tento 

šport bol prístupný každému. Ne-

dopustíme, aby sa karloveská záto-

ka stala akýmsi klubom pre vyvole-

ných, bude otvorená každému ob-

čanovi hľadajúcemu relax. Budeme 

tlačiť na hlavné mesto, aby sa zvýši-

li počet mestských policajtov a aby 

boli na problémové miesta nainšta-

lované bezpečnostné kamery. Zá-

roveň mám záujem, aby sa čo naj-

viac služieb poskytovali občanov 

cez moderné prostriedky ako je in-

ternet, čo sa nedá inak ako dobrou 

spoluprácou s magistrátom, ktorý 

tento projekt centrálne zastrešuje.

(red)
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VÁŠ DIÁR

7. december – Ambróz

Medzinárodný deň civilného 

letectva

8. december – Marína

9. december – Izabela

Medzinárodný antikorupčný 

deň

10. december – Radúz

Medzinárodný deň práv zvierat

Deň ľudských práv

11. december – Hilda

Medzinárodný deň hôr

Medzinárodný deň vysielania 

pre deti

12. december – Otília

Svetový deň zborového spevu

13. december – Lucia

Sviatok sv. Lucie - patrónka 

proti slepote, očným a krčným 

chorobám

14. december – Branislava, 

Bronislava

15. december – Ivica

Medzinárodný týždeň jazykov

Môžu sa obchodníci tešiť na 
tohtoročné Vianoce?

 Vianocami začíname žiť z 
roka na rok o niečo skôr. Via-
nočnú atmosféru nám tento rok 
dávkujú reklamy v televízii, vy-
zdobené obchody či letáky v 
poštových schránkach už od po-
lovice októbra. Verejnosť pri-
tom ešte pár rokov dozadu po-
važovala za prehrešok, keď si 
obchodníci dovolili prísť s via-
nočnou kampaňou niekoľko dní 
po „dušičkách“. 
 Podľa prieskumov sa ale 
Slováci s nákupom vianočných 
darčekov príliš neponáhľajú. 
Polovica z nás ich začína naku-
povať až v decembri. Kým ženy 
začínajú často už v októbri, tak 
muži si nechávajú nákupy dar-
čekov prevažne na poslednú 
chvíľu. 
 Budú Slováci tieto Vianoce 
štedrejší? Práve táto otázka vŕta 
v hlave nejednému obchodní-
kovi. Vlaňajšok nestál za veľa 
a počas prvých deviatich me-
siacov 2010 sa  podarilo malo-

obchodu prekonať minuloročné 
tržby len v marci a v júni a aj 
to iba o necelé jedno percento. 
V ostatných mesiacoch sa ob-
chodníci museli vyrovnávať s 
medziročným poklesom tržieb. 
Slovenská ekonomika síce pro-
dukuje viac, no počet ľudí bez 
práce je naďalej vysoký. Minu-
lý rok končil s počtom evidova-
ných nezamestnaných na úrov-
ni 380 tisíc, čomu zodpoveda-
la miera nezamestnanosti na 
úrovni 12,7 percenta. Tento rok 
by mal byť počet nezamestna-
ných o približne desaťtisíc niž-
ší a teda miera nezamestnanos-
ti by sa mala nachádzať v oko-
lí dvanástich percent. Niečo sa 
ale oproti vlaňajšku predsa len 
zmenilo. Strach o stratu zamest-
nania je skôr na ústupe. Kým 
vlani mala nezamestnanosť ten-
denciu rásť, dnes sa už hovorí o 
stabilizácii na trhu práce. 
 Potraviny na štedrovečerný 
stôl či oblečenie a obuv, elek-
tronika alebo niečo pekné do 
domácnosti ako darčeky. Ani 
pri vianočných nákupoch Slo-
váci nezabúdajú na ceny a stá-
le zvažujú ako hlboko si môžu 

dovoliť siahnuť do svojich pe-
ňaženiek. Vlani boli potraviny 
lacnejšie o päť percent, v tom-
to roku si za ne už naopak zo-
pár percent priplatíme. Darče-
ky by nás ale nemali vyjsť drah-
šie. Lacnejšie ako pred rokom 
sa predávajú LCD televízory, 
chladničky či žehličky a pripla-
tiť by sme si nemali v priemere 
ani za oblečenie či obuv. Ak ale 
niekto plánuje kúpiť svojej ra-
tolesti napríklad detský bicykel, 
tak zaň zaplatí o päť eur viac. 
No a každoročne „obľúbené“ 
ponožky by mali o niečo niž-
šou cenou lákať Slovákov i ten-
to rok. 
 Prieskumy sa zhodujú na 
tom, že Slováci plánujú ten-
to rok minúť v súvislosti s Via-
nocami porovnateľne ako vla-
ni. Ak skromnosť, tak na dar-
čekoch, dobré jedlo si Slová-
ci odoprieť neplánujú. Podľa 
prieskumu spoločnosti Delo-
itte budú slovenskí spotrebite-
lia pri nákupoch skôr racionálni 
ako spontánni. Pozitívnou sprá-
vou pre obchodníkov môže byť 
i to, že kým Európania v tom-
to roku plánujú darovať svojim 

najbližším hlavne hotovosť či 
darčekové poukážky, Slováci 
uprednostňujú aj naďalej vec-
né, prevažne užitočné darčeky. 
Pri hľadaní nápadu či najvý-
hodnejšej ceny pomôže až po-
lovici Slovákov práve Internet. 
 Pri zadlžovaní sa v súvislosti 
s Vianocami je ale väčšina Slo-
vákov opatrná. Na darčeky si 
plánuje požičať vo forme úve-
ru či pôžičky podľa viacerých 
prieskumov iba malé percento 
slovenských spotrebiteľov. 

Eva Sadovská, 
analytička Poštovej banky

Milan Ftáčnik
primátor Bratislavy

BRATISLAVČANIA, ÚPRIMNE 
VÁM ĎAKUJEM ZA DÔVERU.

ŽELÁM VÁM PRÍJEMNÉ PREŽITIE 
VIANOČNÝCH SVIATKOV 
A V NOVOM ROKU VEĽA OSOBNÝCH 
AJ PRACOVNÝCH ÚSPECHOV. 
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6. december
Maximum, rok 1900: 14,9 °C 

Minimum, rok 1902: -14,6 °C

 

7. december 

Maximum, rok 1868: 18,2 °C 

Minimum, rok 1875: -15,3 °C

 

8. december 

Maximum, rok 1979: 15,7 °C 

Minimum, rok 1879: -16,7 °C

 

9. december 
Maximum, rok 1915: 12,4 °C 

Minimum, rok 1879: -20,1 °C

10. december
Maximum, rok 1915: 14,7 °C 

Minimum, rok 2001: -17,5 °C

 

11. december 

Maximum, rok 1915: 14,7 °C 

Minimum, rok 1933: -15,2 °C

12. december 
Maximum, rok 1994: 14,8 °C 

Minimum, rok 1855: -15,7 °C

14. december 

Maximum, rok 2000: 12 °C 

Minimum, rok 1933: -16,7 °C

 

15. december 
Maximum, rok 1941: 15 °C 

Minimum, rok 1933: -20,3 °C

16. december 
Maximum, rok 1941: 15 °C 

Minimum, rok 1902: -18,1 °C

17. december 
Maximum, rok 1989: 17,9 °C 

Minimum, rok 1961: -14,9 °C

Zdroj: 

weather_dt.blogy.in-pocasi.eu

Trhy by mohli zostať v centre celý rok, 
bolo by aspoň kde jesť

 Keby sa Bratislavčania pri sto-

lovaní vo svojich príbytkoch sprá-

vali rovnako ako na vianočných 

trhoch v centre, žili by veľmi rých-

lo v chlievoch, v ktorých by sa im 

až po strop kopili mastné odpad-

ky. 

 Presne ako na Hviezdoslavo-

vom námestí, kde sa mnohým 

lení odniesť zvyšky jedla, serví-

tok, papierového riadu a plastov 

tam, kam patria. Do košov zave-

sených v bezprostrednej blízkos-

ti. Namiesto toho ich nechávajú 

na stoloch, odkiaľ ich často berie 

vietor. Aby mohli prípadne pristáť 

niekomu na čerstvo umytej hlave, 

vypratej a vyvoňanej čiapke. Ale-

bo turistom na vždy pripravených 

fotoaparátoch, veď prečo ich pek-

ne neprivítať. 

 ,,Nech si hovorí, kto chce, čo 

chce, ja som šťastná, že sa tu ten-

to rok tieto drevené stánky obja-

vili v miernom predstihu,“ nechala 

sa počuť Žaneta, ktorá svoj názor 

vzápätí dovysvetlila. ,,Už niekoľ-

ko mesiacov pracujem kúsok odtiaľto a 

mám problém nájsť miesto, kam by som 

rada chodievala na obed. Všade ma nie-

čo vytáča. Niekde arogantná a hlúpa ob-

sluha, inde príliš hlučná hudba a predra-

žená ponuka. No uznajte sami, dali by ste 

za obyčajné cestoviny s nivovou omáč-

kou desať eur? Doma si ich urobím ani 

nie za polovicu a garantujem vám, že 

budú chutnejšie.“ 

 Oceňuje aj rozšírenú ponuku pre-

dajcov, aspoň čo sa toho zdravšieho pod 

zuby týka. ,,Nie vždy mám chuť na peče-

nú klobásu alebo mäsko plávajúce v ole-

ji, niekedy by som si rada dala niečo me-

nej ťažké,“ povedala a odhryzla si z vo-

ňavého grilovaného syra. ,,Konečne si na 

svoje prídu aj vegetariáni,“ pousmiala sa 

ešte. 

 Tí si nemusia dávať len syr, hoci je 

pravda, že na grilované syry rôznych 

značiek natrafi a na každom rohu. V po-

nuke sú aj lokše s mnohými bezmäsitými 

plnkami, zaujímavo znie napríklad tá čo-

koládovo - nutelová, po ktorej konzumá-

cii sa asi treba okamžite objednať k zubá-

rovi. Dať si môžu jablká alebo jahody na-

močené v niečom sladkom, koláče a zá-

kusky od výmyslu Slovenska a ak nemajú 

nič proti rybám, tak na rôzne spôsoby aj 

tie.

 ,,Mäsožravci“ si vyberú úplne 

všade. Na oleji škvrčia plátky brav-

čového a kuracieho, rozvoniava-

jú tam klobásky a párky, ktoré si 

polievajú kečupom, horčicou ale-

bo ich zajedajú niečím pikantným 

a okrúhlym vyloveným z veľkého 

skleného pohára. V kombinácii s 

nadýchanými žemľami, chlebom, 

s pohárikom teplého čaju, čaju s 

niečím tvrdším, s vareným vínom, 

medovinou, s horúcou čokoládou. 

,,Viete, čo je horšie ako nedostatok 

možností? Ich prebytok!“ konšta-

toval Fero, ktorý si na ,,Hviezdko“ 

odbehol po tom, čo mal o pár ulíc 

ďalej nejaké vybavovanie. Nekúpil 

by si akurát jednu z tých drobných 

,,serepetičiek“ - suvenírov, označil 

ich za lapače prachu.

 Na Hlavnom a Františkán-

skom námestí stretnete viac tvárí 

z iných svetov, počujete viac cu-

dzích jazykov. Asi najväčším šo-

kom sú pre návštevníkov odina-

kiaľ výrazné vône. Alebo pachy, 

ako pre koho. Svojich blízkych, 

tisíce kilometrov vzdialených, 

môžu prekvapiť zimným obleče-

ním, cédečkami s tunajšou hud-

bou alebo dévedéčkami s fi lmo-

vou produkciou.

 ,,Rozumiem tomu, že nám 

toho chcú obchodníci predať čo 

najviac, príde mi ale vždy smieš-

ne, keď nás lákajú na niečo, čo je 

údajne to najlepšie z toho všet-

kého ponúkaného,“ podotkol Ka-

rol. ,,Keď vidím takúto upútavku, 

mám chuť sa ich spýtať: odkiaľ to 

viete? Čo keď majú vedľa medo-

vinu ešte lepšiu? S tým mám ale 

problém aj na trhoviskách, kde 

ma pobavia popisky k zelenine a 

ovociu, ktoré je najsladšie, naj-

mäkšie, najčerstvejšie,“ prezradil.

 Romana by privítala, keby zo-

stali trhy na Hlavnom námestí 

celý rok. Nie vianočné, nejaké aké-

koľvek. ,,Ten priestor je bez nich 

prázdny, nezaujímavý, fádny. Na-

vyše, ku každému obdobiu v roku 

sa viaže niečo, na čo by sa nejaké 

trhy mohli vzťahovať. Mohlo by to 

byť miesto, kde by sme sa takzva-

ne predávali. Lebo ak si majú tu-

risti urobiť názor o nás po návšte-

vách neďalekých reštaurácií a kr-

čiem, tak dovidenia,“ vzdychla.

 ,,K srdcu mi viac prirástli trhy 

tu, ale musím povedať, že strom-

ček je lepší vedľa, ten pred Sloven-

ským národným divadlom. Bolo 

to tak aj vlani, prečo? Niežeby to 

nebolo jedno, že by mali námes-

tia medzi sebou súperiť, ale vši-

mol som si to a zaujíma ma to,“ 

povedal Róbert, ktorý si pod re-

konštruovanou  Starou radnicou 

najradšej dáva cigánsku pečienku 

a k nej grog. Tento rok už skúsil 

aj langoše a tučnučké šišky a vraj 

mu pomohli dostať sa z toho naj-

horšieho, to keď ho vlčí hlad do-

stával do kolien. ,,Škoda, že takéto 

chutné rýchle občerstvenie fun-

guje vždy len niekoľko týždňov do 

roka,“ poznamenal. ,,Prečo takéto 

jedlá neponúkajú aj miestne pod-

niky?“ nerozumeli ani dvaja muží-

ci, tráviaci svoju obednú prestáv-

ku pod holým nebom, z ktorého 

práve kvapkalo.

(ld)

foto mk
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„Trápime sa, stále to nie je ono.“
 Hokejisti bratislavského Slova-

na stále tápajú. Kto čakal, že ikona 

„belasých“ Zdeno Cíger po nástu-

pe na lavičku šibnutím čarovného 

prútika privedie vicemajstra opäť 

k víťazstvám, prerátal sa. Kríza je 

oveľa hlbšia, hráči si stále neveria, 

Cígera s tímom čaká obrovský kus 

práce. Slovan je stále v extraligo-

vej tabuľke na 8. mieste, pred due-

lom 31. kola so Zvolenom pod no-

vým koučom tím štyrikrát prehral 

a dvakrát vyhral. Tréner Slovana 

pre Bratislavský kuriér zhodnotil 

jeho doterajšie účinkovanie na la-

vičke klubu z hlavného mesta, resp. 

diagnózy „choroby belasých“ a vý-

beru najlepšej liečby.

Už ste s mužstvom odohrali via-

cero zápasov, čo ukázali a aké ste 

z nich získali poznatky?

 „Ukazuje sa, že vždy po akejkoľ-

vek zmene príde k istej vzpruhe. U 

každého z hráčov bolo vidieť náboj, 

každý z nich išiel na doraz. Odo-

hrali sme tri ťažké zápasy po sebe s 

náročnými súpermi (prehry v Ban-

skej Bystrici, s Popradom a v Ko-

šiciach, posledné dve po predĺže-

ní, resp. po nájazdoch-pozn.). Tam 

so bol spokojný s tým, že mužstvo 

ukázalo, že aj v tejto problematic-

kej zostave dokáže hrať. Ešte zá-

pas so Žilinou sme zvládli (doma 

výhra 2:0 - pozn.) v pohode, keď 

tam bolo vidieť to, čo som od hrá-

čov chcel a čo ich teraz učíme. Po-

tom prišiel zasa akýsi útlm v zápa-

se v Nitre (prehra 3:4 - pozn.), čo 

ma dosť sklamalo. Najmä preto, že 

v situácii, v akej sa momentálne na-

chádzame, si to mužstvo nemôže 

dovoliť. Na to sme hráčov upozor-

nili, vytkli im to a majú nad sebou 

zdvihnutý prst. Dá sa to ešte ťažko 

hodnotiť, je pred nami strašne veľa 

vecí, ktoré treba zmeniť. Treba veľa 

pracovať, mne osobne však odhod-

lanie nechýba. Treba urobiť čo sa 

dá, aby sme išli hore.“

Na čom ste museli po nástupe na 

lavičku mužstva najviac zapraco-

vať?

 My máme hlavne problémy v 

defenzíve. Prepadávame tam v her-

ných situáciách a vytvárali sme 

vlastne sami súperom šance, z kto-

rých sme dostávali góly. A toto sa 

snažíme odbúrať. Naštartovali sme 

zámer, že každý z hráčov si musí 

plniť najmä svoje defenzívne čin-

nosti a z toho potom vychádzať do 

útokov. Myslím, že v útočnej fáze 

to s nami nie je až také zlé, hoci 

samozrejme aj tam naša efektivi-

ta ešte viazne. No to je len tým, že 

viacerí hráči boli dlhšie mimo.“

Aké riešenia by v obrane mohli 

pomôcť?

 Rezervy sú v defenzíve preto, 

lebo sme najmä tam mali veľa dl-

hodobo zranených hráčov, ale to 

nie je výhovorka. Alibi nehľadám, 

musíte hrať s tým, čo máte. Ale už 

hľadáme cesty a spôsoby, ako toto 

riešiť. Nie je to však ľahké, sme v 

polovici sezóny, každý ma svoje 

zmluvy a my tiež nemôžeme vziať 

do Slovana hocikoho. Snažíme sa 

však o optimálnu náhradu.“

Hovorí sa, že by mohli prísť do 

tímu hráči zo zámoria.

 „Je to v riešení. Určite to sledu-

jeme, zatiaľ však nemáme ani len 

náznak nejakej istoty. Ja osobne si 

myslím, že by to mohlo byť jedno z 

riešení. Pracujeme na tom.“ 

Slovan sa v tabuľke stále potáca 

na hranici postupového miesta 

do play off . Len málokto si však 

pripúšťa, že by tím chýbal v nad-

stavbe, myslíte si, že by táto mož-

nosť mohla nastať?

 „Možné je všetko, momentál-

ne to tabuľka takto ukazuje. Aj my 

to musíme rešpektovať. Myslím, 

že všetky mužstvá sa teraz na Slo-

van, hlavne, keď je teraz v takej si-

tuácii, budú snažiť zahrať čo naj-

lepšie a vyťažiť z toho. Bolo to vi-

dieť aj v Nitre, ktorá odohrala na-

ozaj výborný zápas. Ja musím mať 

hráčov nachystaných na takýto 

priebeh. No pokazili sme začiatok, 

ktorý sme vyložene podcenili a to 

je už ďalej neprípustné. Hráči sú 

profesionáli a musia si uvedomiť, 

že takéto zlozvyky, navyše v mo-

mentálnej situácii, si nemôžu do-

voliť. Nemôžeme si už dovoliť pod-

ceniť žiadnu situáciu, musíme stále 

ísť na doraz. Ak odstránime také-

to chyby, toto mužstvo môže ísť do 

play off  v pohode.“

Cítite na tíme, že sa už viac dvíha 

a naberá kurz zlepšenia?

 K istému zlepšeniu prišlo, no 

stále to nie je ono. Ešte stále na 

tom chalani nie sú psychicky úplne 

najlepšie. Dvihnúť sa dá len tvrdou 

robotou, disciplínou a samozrej-

me dobrými výsledkami. Keď prí-

du dobré výsledky, verím, že každý 

jeden z hráčov pôjde výkonnost-

ne hore. Zatiaľ sa trápime a kaž-

dý gól, ktorý dostaneme nás ubí-

ja. Na druhej strane sa strašne veľa 

narobíme, aby sme strelili góly. To 

je podstatné, aby hráči rešpektova-

li pokyny, robili jednoduché veci. 

Potom verím, že ich to prinesia na-

späť na správnu cestu.“

V zápase s mladíkmi zo SR 20 

(výhra 6:0-pozn.) ste si mohli na-

cvičiť viaceré veci, napr. pozme-

niť presilovkové formácie.

 „V tomto zápase sme si ale dali 

záležať najmä na disciplíne v obra-

ne, čo nám v posledných zápasoch 

ušlo. Dúfam, že chalani pochopia, 

že jednoduchou hrou sa dostáva-

jú aj do šancí, aj do gólov. Presilov-

ku hrali Kuľha s Cartellim, ktorí sú 

dobrí strelci, no my sa stále v pre-

silovkách hľadáme. Neveríme si v 

nich a hľadáme kombinácie, kto-

ré nám budú fungovať. Obaja vedia 

vystreliť, keď to majú na volej.“

 V posledných zápasoch ste 

mali problém aj na brankárskom 

poste, vypadol chorý Branislav 

Konrád. Šancu tak aspoň na pár 

minút dostal aj mladučký Patrik 

Rybár, syn Pavla Rybára, čo bol 

historický okamih, keď nastúpili 

priamo na ľade v jednom zápase 

v rovnakom tíme otec a syn.

 „V našej situácii musí byť človek 

opatrný. Ja som rád, že to takto do-

padlo, že aj ´mladý´ dostal šancu. 

Urobili sme čo sme, mohli, aby boli 

všetci spokojní. Braňo (Konrád - 

pozn.) je chorý, takže to nebudeme 

siliť. Otázka brankára je teraz u nás 

tiež nerozhodná, Paľo je postavený 

do situácie, že chytá. Uvidíme, ako 

sa vyvinie situácia.“

(pk)

ATTA

Zuzulovej skvelý 
vstup do novej zimy

 Slovenská zjazdárka Veronika 

Zuzulová prelomila smolu z predo-

šlých dvoch sezón a do novej zimy 

vstúpila úctyhodným spôsobom. 

Po úvodných dvoch slalomoch no-

vého ročníka Svetového pohára fi -

guruje v rebríčku na 6. mieste. Vo 

f ínskom Levi obsadila 11. prieč-

ku a v americkom Aspene dokon-

ca zostala tesne za stupňom víťa-

zov na 4. pozícii. 

  Práve v Aspene nebola ďaleko 

od deviateho umiestenia na „deb-

ni“ v kariére, kam sa naposledy po-

zrela 14. marca 2008 v talianskom 

Bormiu. A to aj napriek tomu, že v 

prvom kole sa musela pre vysoké 

štartové číslo popasovať s už dosť 

vyjazdenou traťou. Napriek tomu 

dokázala zajazdiť šiesty najrýchlej-

ší čas a jej skvelý výkon podčiarkla 

aj skutočnosť, že z pretekárok štar-

tujúcich za ňou sa už žiadna nepre-

bila výraznejšie dopredu. V dru-

hom kole síce príliš Zuzulová ne-

riskovala, no aj bezpečnou a ply-

nulou jazdou dostala za seba ďal-

šie dve pretekárky a zostala pred 

bránami prvej trojky (za Švédskou 

Mariou Pietiläovou-Holmnero-

vou, Nemkou Mariou Rieschovou 

a Fínkou Tanjou Poutiainenovou.

  Aj napriek tomu, že v ďalších 

dvoch štartoch (v obrovskom sla-

lome) v rozbiehajúcom sa roční-

ku 26-ročná Bratislavčanka nebo-

dovala, fi guruje v celkovom hod-

notení SP na dvanástom mieste so 

ziskom 74 bodov. Pre ďalší priebeh 

zimy je však dôležitejšie, že v ren-

kingu pre nasadzovanie do štar-

tovej listiny sa posunula z pôvod-

nej 29. pozície už na 17. miesto a 

po ďalšom slušnom výsledku jej už 

defi nitívne bude patriť miestenka v 

elitnej pätnástke.

  Najbližšie sa pred Vianocami 

ešte vo svojej najobľúbenejšej dis-

ciplíne predstaví vo francúzskom 

Courcheveli (21. decembra) a me-

dzi sviatkami (29. decembra) do-

konca za bratislavskými „humna-

mi“ v rakúskom Semmeringu.

(pk)

Slovan zimuje na 5. mieste
 Futbalisti Slovana Bratislava 

zakotvili pred zimnou prestávkou 

Corgoň ligy na 5. priečke tabuľky. 

Za ligovým lídrom a obhajcom ti-

tulu zo Žiliny zaostávajú belasí o 

dvanásť bodov, no situácia mohla 

byť podstatne horšia.

  Práve v záverečnom jesennom 

kole to dlho vyzeralo tak, že Slo-

van sa rozlúči prehrou a tým pá-

dom by zimoval po boku Zla-

tých Moraviec a Dunajskej Stre-

dy. S „čiernym koňom“ sezóny zo 

Senice prehrávali zverenci tréne-

ra Karla Jarolíma po prvom pol-

čase 0:2, no po góloch Filipa Šeba 

a Kornela Salátu sa nakoniec 

o body so súperom podelili. „Se-

nica bola v prvom polčase efektív-

na. Žrď za stavu 0:2 bola rozhodu-

júcim momentom. Hrali sme na 

dvoch útočníkov, chceli sme si vy-

tvoriť väčší tlak pred šestnástkou, 

no chlapci nesplnili to, čo sme si 

povedali. V obrane sme si kole-

dovali o gól pri každej akcii. Prvá 

polovica zápasu bola z našej stra-

ny tragická,“ kritizoval český kor-

midelník na tlačovke po rozlúčko-

vom zápase v kalendárnom roku 

2010, no dodal: „Som rád, že hrá-

či v druhom polčase ukázali cha-

rakter, mrzí však premrhané prvé 

dejstvo. V prestávke budeme mať 

čo robiť, nevylučujem ani nejaké 

zmeny.“

  Strelecké povinnosti si v je-

sennej časti najlepšie plnila dvoji-

ca Filipov - Kiss so šiestimi a Šebo 

s piatimi gólmi.

(pk)

Weiss túži po 
návrate do City

 S výkonmi slovenského futba-

listu Vladimíra Weissa v službách 

Glasgowu Rangers vládne veľká 

spokojnosť, no bratislavský rodák, 

ktorý pred pár dňami (30. novem-

bra) na Ibrox Parku oslávil 21. na-

rodeniny, túži po návrate do Man-

chesteru City, odkiaľ ho do Škótska 

poslali na hosťovanie. 

  „Ešte je priskoro hovoriť o tom, 

či tu zostanem, alebo sa vrátim 

do City, ale veľmi chcem späť. Je 

to klub, kde som prakticky vyrás-

tol a milujem to tam. Uvedomu-

jem si však, že majú veľ špičkových 

hráčov a dokonca na ceste sú ďal-

šie posily,“ povedal pre škótske mé-

diá syn reprezentačného trénera, 

ktorý začínal v bratislavskom Inte-

ri. Talentovaný stredopoliar, ktorý 

patril aj v Lige majstrov proti favo-

rizovanému Manchesteru United 

medzi najnebezpečnejších hráčov 

domácich, dodal: „Nevidím svoj 

príchod do Glasgowa ako môj ko-

niec v City.

(pk)
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Začiatkom decembra v Primaciálnom paláci požehnal bratislavský arcibiskup a metropolita Mons. 

Stanislav Zvolenský „Putujúci betlehem“. Autorom je mládež z Gymnázia výtvarných umení z poľskej 

Bydgoščy. Betlehem bude v paláci vystavený do 6. januára 2011

Vedeli ste, že vianočné trhy zavítali aj pred Euroveu? Spolu 40 stánkov na námestí 

v Eurovei ponúkne až do piatku 31.12.2010 tradície aj exotiku.

V 20 stánkoch nájdu obyvatelia a návštevníci Bratislavy okrem typických slovenských 

vianočných špecialít aj netradičné jedlá určené pre skutočných labužníkov.

Svoje zastúpenie malo aj niekoľko exotických krajín, napríklad africká Angola.

Slovensko reprezentovalo Ministerstvo zahraničných vecí SR.
Na Vianočnom bazári Medzinárodného klubu žien v PKO ani tento rok nechýbali 

známe osobnosti a zástupcovia desiatok veľvyslanectiev.
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ROZHOVOR

s historikom

PAVLOM 

DVOŘÁKOM

DUNAJ JE BOHATSTVOM BRATISLAVY

 Pavel Dvořák sa narodil 13. 

mája 1937 v Prahe. Od roku 1939 

žije na Slovensku. Vyštudoval his-

tóriu na Filozofi ckej fakulte Uni-

verzity Komenského v Bratislave, 

pracoval ako redaktor vo viacerých 

novinách a časopisoch, no najmä 

ako slobodný spisovateľ. Napísal 

vyše dvadsať kníh a tisícky článkov, 

nakrútil asi sto televíznych fi lmov 

a nahral okolo sto rozhlasových re-

lácií. Knižná séria Stopy dávnej mi-

nulosti je výsledkom práce tridsia-

tich rokov, počas ktorých sa veno-

val slovenskej histórii. Napísal Zla-

tú knihu mesta Bratislavy a v roku 

2006 vyšiel prvý diel jeho plánova-

nej päťzväzkovej edície kníh o Bra-

tislave. V týchto dňoch sa na pul-

toch kníhkupectiev objavila Tretia 

kniha o Bratislave.  

Kedy sa začala písať história 

dnešnej Bratislavy?

 Dávno, pradávno. Je tu osíd-

lenie od mladšej doby kamennej. 

Dokázateľne bola Bratislava mo-

cenským centrom v staršej dobe 

železnej. Vtedy bolo na dnešnom 

hrade hradisko, kde bývali ľudia, 

ktorí nemuseli orať ani siať.  Ale 

musel ich niekto živiť. To zname-

ná, že už pred 3000 rokmi môže-

me rátať s tým, že Brati-

slava bola sídlom nieko-

ho vznešeného, veľmo-

ža či kniežaťa. Prvá pí-

somná zmienka o Brati-

slave je z  roku 907, kedy 

sa odohrala bitka medzi 

maďarskými družinami a 

bavorským vojskom. Ná-

zov Brezalauspurc, čo je 

najstarší názov mesta, sa 

uvádza v  Salzburských 

análoch. 

Ktoré obdobie v deji-

nách považujte za „zla-

tý vek Bratislavy?

 Bratislava bola 

veľmi často nesmier-

ne významná. Napríklad 

Žigmund Luxemburský 

vyzdvihol Bratislavu na 

popredné politické a hos-

podárske mesto v Uhor-

sku a Bratislavu chcel po-

výšiť na hlavné európske mesto.  

Významná bola tiež  stavba mest-

ského opevnenia, ktoré zrejme už 

existovalo počas tatárskeho vpádu. 

Najstaršie mestské privilégiá udelil 

Bratislave v roku 1291 kráľ Ondrej 

III. A nesmieme zabúdať, že v Bra-

tislave bolo v 16. až 19. storočí ko-

runovaných 19 kráľov a kráľovien. 

Čomu sa venujú vaše „Knihy o 

Bratislave“?

 Bratislava je úžasne významné 

miesto. Ja sa vo svojich knihách o 

Bratislave usilujem udržať také uz-

lové body, ktoré nie sú celkom to-

tožné s tou ofi ciálnou chronoló-

giou. Prvá kniha o Bratislave spra-

cováva bratislavské dejiny od naj-

starších čias - od čias treťohorných 

morí až do vydania mestského pri-

vilégia Ondreja III. koncom 13. 

storočia. 

„Druhá kniha o Bratislave“ sa 

začína príchodom Anjouovcov 

a končí sa smrťou Ladislava Po-

hrobka.

 V tejto knihe som dal dôraz na 

všedný život, všedný deň. Je tam 

napríklad kapitola po prvý raz ve-

novaná Dunaju. To považujem za 

veľmi významné, pretože ja som si 

nikdy neuvedomoval význam  Du-

naja pre históriu Bratislavy. Pri štú-

diu materiálov som prichádzal na 

to, že Dunaj je veľkým bohatstvom 

Bratislavy. Napríklad príjmy z cla 

boli významným príjmom mesta. 

Na vedutách zo 16. a 17. storočia 

sa už objavujú aj pohľady na mos-

ty. Ten Dunaj má úplne iný charak-

ter, úplne iný tvar – to ma práve 

uchvátilo, že vlastne tesne pod Bra-

tislavou má obrovské množstvo ra-

mien, nádherné ostrovy, ktoré boli 

bohatstvom mesta, kde sa pásol 

dobytok, kde sa obrábala pôda, kde 

súčasne zostáva ten pôvodný život  

- máme napríklad správu zo 16. 

storočia o obrovskej poľovačke na 

vlkov, ktorí ničili čriedy dobytka. 

Bohatstvom Dunaja boli tiež ryby, 

lodenice, výroba lodí. Cez rozprá-

vanie o Rybárskej bráne som obja-

vil Dunaj. 

„Tretia kniha o Bratislave“ je 

sondou do čias tureckých vojen 

od smrti Žigmunda Luxembur-

ského až po mier v Satu Mare v 

roku 1713.

 Turecké vojny boli veľmi vý-

znamné pre Bratislavu – pretože ju 

vysoko vyzdvihli. Tým, že Turci z 

väčšej miery obsadili Uhorsko, ob-

sadili Budín, Ostrihom aj Belehrad, 

tak bolo treba hľadať náhradu a  

Bratislava opäť pre svoju jedinečnú 

polohu sa osvedčila a stala sa ko-

runovačným a správnym mestom. 

To je pozitívum, ale turecké vojny 

znamenali aj obrovské negatívum 

– Bratislavu však priamo veľmi ne-

postihli, ale v hospodárskej oblasti 

spôsobili problémy aj u nás. 

Ako vnímate dnešnú Bratislavu?

 Bratislava je krásne mesto, kto-

ré bolo veľmi zanedbané. Za pred-

chádzajúceho režimu tým, že tá  

iniciatíva bola v rukách štátu a  nie 

v rukách jednotlivcov, tak mnohé 

pamiatky spustli. Najväčšou tra-

gédiou bolo zbúranie Podhradia 

pri stavbe Mosta SNP – to je rana, 

z  ktorej sa Bratislava už nikdy ne-

môže spamätať. Ale je treba po-

vedať že po roku 1989, keď oži-

la súkromná iniciatíva, tie ošarpa-

né domy ožili a je to veľmi pekné. 

Mám z toho veľkú radosť. 

Ktorá je vaša obľúbená lokalita v 

meste? 

 Keď prídem do Bratislavy, ne-

mám čas na prechádzky, ale keďže 

som tu prežil svoje detstvo a mlá-

denectvo, mám tu také kúty, z kto-

rých sa však zachovali len niekto-

ré. To je napríklad úsek nábre-

žia Dunaja od Šafárikovho námes-

tia po Propeler, kde ma kedysi ešte 

moji rodičia vodili za ruku, keď 

som chodil po tej hrádzi, po tom 

protipovodňovom múre. Potom 

sme tam chodievali tajne fajčievať 

a mávali sme tam tiež rande. Mám 

toto miesto rád, bohužiaľ je straš-

ne krátke, lebo tá zostávajúca časť 

nábrežia padla žiaľ za obeť tej prí-

šernej štvorprúdovej ceste, ktorá 

tam vedie. Jednak zúžila nábrežie 

a jednak ho zaplnila hlukom, takže 

to už nie je tá Bratislava môjho det-

stva a mládenectva.      

(rm)

V nákupnom centre na Zlatých pieskoch nájdete 
kostýmy a rekvizity zo slávnych rozprávok

 Na viac ako deväťdesiat kostý-

mov slávnych postáv z kultových 

českých a slovenských rozprávok a 

najznámejšie rekvizity z nich nara-

zíte až do 19. decembra v nákup-

nom centre Shopping Palace na 

Zlatých pieskoch. 

 V sklenených vitrínach visia 

okrem iného aj takmer šesťdesiat-

ročné šaty pyšnej princeznej Kra-

somily z prvej povojnovej rozpráv-

ky Československa z roku 1952 

(Pyšná princezna), myší kožúšok 

princeznej Lady so zlatou hviez-

dou (Princezna se zlatou hvězdou, 

1959) a nenápadné aj nápadné pre-

oblečenia Popolušky (Tři oříšky 

pro Popelku, 1973), ktorá sa s po-

mocou holubov dostala z chudob-

nej chatrče až do kráľovského palá-

ca. Alebo taký Rumburakov plášť, 

v ktorom sa herec Jiří Lábus a jeho 

kolegovia z obľúbeného seriálu 

Arabela dostali až k čínskym divá-

kom.

 Čo sa rekvizít týka, uvidia tam 

návštevníci okrem iných aj klo-

búk pána Taua, krídla Jasnenkin-

ho obuvníka a spievajúcu kvetinu 

z Pyšnej princeznej. Rovnomenný 

fi lm sa, mimochodom, páčil aj Ja-

novi Werichovi. Ktorý preto v jed-

nu letnú nedeľu roku 1952 zatele-

fonoval jeho režisérovi Bořivojovi 

Zemanovi, aby mu povedal: ,,Po-

slyšte, je to dobrý.“ Je najnavštevo-

vanejším v dejinách českosloven-

skej kinematografi e.

 Kto sa začíta do popiskov k vý-

stave Ako sa obliekajú rozprávky, 

dozvie sa, že v prvých povojnových 

rozprávkach sa ešte veľa nečarova-

lo, ani sa v nich neobjavovali nad-

prirodzené sily, ktoré by ľudí stra-

šili. A ak áno, tak len preto, aby 

pomáhali bojovať dobru proti zlu. 

Väčšinou prostredníctvom príve-

tivých deduškov alebo múdrych a 

láskavých stareniek.

 Neskôr vstúpili do fi lmov zá-

ludní a pomstychtiví čarodejníci a 

černokňažníci, ktorých potom vy-

striedali lakomí a ziskuchtiví krč-

mári, kráľovskí radcovia, výber-

covia daní a zbrojnoši. Tí všetci 

ohrozovali obyčajných chudob-

ných ľudí, ktorí však napriek tomu 

nestrácali humor. Tým ich, koniec 

koncov, popri spravodlivom vý-

prasku aj porážali. Nesmiali sa len 

tí namyslení a pyšní.

 Prví králi - Jan Werich (Byl jed-

nou jeden král), František Smo-

lík (Princezna se zlatou hvězdou), 

Bohuš Záhorský a Jaroslav Marvan 

(Šíleně smutná princezna) – boli 

kráľmi, ktorí svoje okolie a divákov 

predovšetkým bavili, tí po nich už 

boli vážnejší.

 Autorkou výstavy je Jana Som-

merová, na Slovensko sa dostala 

prvýkrát.

(ld)


